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Merksplas, 1 oktober 2020 

Verslag 

Zitting van de gemeenteraad van  15 juni 2020 

 

AANWEZIG: Frank Wilrycx, Burgemeester-Voorzitter 

Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen Kerremans, 

Schepenen 

Annie Verheyen, Jef Van Accom, Jef Schoofs, Kris Luyckx, Raf 

Verheyen, Tine Van der Vloet, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris 

Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen, Jan De Bie, Luc 

Holthof, Raadsleden 

Dries Couckhuyt, Algemeen directeur 

VERONTSCHULDIGD:  

  

 
De gemeenteraad vergadert in de podiumzaal van het gemeenschapscentrum om twintig uur. 

Op de publieke tribune hebben 10 belangstellenden plaatsgenomen. 

  

Overeenkomstig artikel 33, tweede lid van het gemeentedecreet, werden de notulen van de 

vorige gemeenteraad  ten minste acht dagen voor de dag van de vergadering van heden, 15 

juni 2020, ter inzage van de leden van de raad gelegd. 

  

Ook werd een afschrift van de notulen van de gemeenteraad  ten huize van elk raadslid 

overhandigd. Deze overhandiging ten huize is gebeurd op 5 juni 2020, datum waarop ieder 

raadslid eveneens de agenda met bijlagen van de raadszitting van heden  werd overhandigd. 

Bijkomende bijlagen en inlichtingen werden eveneens op  ten huize overhandigd. 

Openbaar 

Aanhef 

1. Opening, opmerkingen bij de notulen vorige gemeenteraad en loting van een 

voorstemmer. 

Feiten 

Door middel van loting wordt gemeenteraadslid Annie Verheyen door de voorzitter aangeduid 

om in deze raadsvergadering als eerste de mondelinge stem uit te brengen. 

 

De voorzitter vraagt of er opmerkingen zijn bij de notulen van de vorige gemeenteraad.  

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) verwijst naar haar vraag of de opname van de 

vorige gemeenteraad publiek zou worden gemaakt waarbij de burgemeester beloofde dit te 

zullen bekijken (ondertussen blijkt een foutmelding bij de opname); 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt of de vragen die de fracties over het 

corona-virus vooraf hebben overgemaakt kunnen worden opgenomen in het verslag; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) stelde bij de wegenis van de verkaveling Kleirytse 

Driesen Zuid dat het Koopepad eveneens ontsluit langs het speelplein van de Kleirytse 

Driesen; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) merkt op dat bij de vraag over de variabele borden zone 

30 bij de school het de fractie Groen was die wees op een ontbrekend bord zone 30 in de 

Schuttershofstraat en niet de fractie N-VA; 
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Financiën 

2. Kerkfabriek Sint Willibrordus. Rekening 2019. Advies. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het decreet van 30 december 1809 op de kerkfabrieken; 

de wet van 4 maart 1870 op het tijdelijke der erediensten, inzonderheid artikel 7; 

het decreet van 7 mei 2004 houdende de materiële organisatie en werking van de erkende 

erediensten; 

Feiten 

de rekening 2019 van de Kerkfabriek Sint Willibrordus Merksplas, zoals goedgekeurd door de 

kerkraad in zitting van 20 mei 2020 en waarvan de samenvatting als volgt is: 

  

ontvangsten              € 32.860,22 

uitgaven                   € 26.061,29 

SALDO                     €   6.798,93 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

De rekening 2019 van de Kerkfabriek Sint Willibrordus Merksplas gunstig te adviseren en het 

dossier over te maken aan de Provinciegouverneur. 

Afschrift 

Kerkfabriek Sint Willibrordus, Gildestraat 8, 2330 Merksplas 

Kolonie 

3. Merksplas Kolonie. Aanbestedingsdossier cascorestauratie fase 5 en 6 

(woonstalhuis noord en koeienstallen). Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het besluit van de Vlaamse Regering van 14 december 2001 houdende vaststelling van het 

premiestelsel voor restauratiewerken aan beschermde monumenten; 

Feiten 

het besluit van de gemeenteraad van 15 februari 2010 houdende de goedkeuring 

lastvoorwaarden, wijze van gunnen en kostenraming voor de aanstelling van een ontwerper 

voor het gefaseerd opstellen van het ontwerp en het opvolgen van de werken voor de 

algemene revalorisatie van de als monument beschermde kapel en gebouwen van de grote 

boerderij op Merksplas-Kolonie; 

het besluit van het College van Burgemeester en Schepenen de dato 14 oktober 2010 

houdende de aanstelling van een ontwerper voor het gefaseerd opstellen van het ontwerp en 

het opvolgen van de werken voor de algemene revalorisatie van de als monument beschermde 

kapel en gebouwen van de grote boerderij op Merksplas-Kolonie waarbij de eerste fases of 

deelopdrachten van deze gefaseerde opdracht worden gegund aan TV Erfgoed & Visie bvba en 

Kurt Loomans gevestigd te Malle: 

het gemeenteraadsbesluit van 21 februari 2011 houdende goedkeuring van 

ereloonovereenkomst met TV Erfgoed & Visie bvba en Kurt Loomans, boswachterswoning, 

Lierselei 84, 2390 Malle voor de gefaseerde renovatie van de kapel en grote boerderij op 

Merksplas-Kolonie; 

het besluit van het College van Burgemeester en Schepenen betreffende de toewijzing van het 

ontwerp en het opvolgen van de werken van fase 5 en 6 (architectuuropdracht restauratie 

woonstalhuis noord en koeienstallen) voor de algemene revalorisatie van de als monument 

beschermde kapel en gebouwen van de grote boerderij op Merksplas-Kolonie; 

het gemeenteraadsbesluit de dato 18 juni 2012 houdende goedkeuring van de meerjarige 

subsidiëringsovereenkomst voor de restauratie en herbestemming van de voormalige 

landloperskolonie van Merksplas; 
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het besluit van de gemeenteraad houdende de goedkeuring van het renovatiedossier (fase 5 

en 6) met betrekking tot de cascorestauratie woonstalhuis noord en koeienstallen; 

voorliggend aanbestedingsdossier (fase 5 en 6) met betrekking tot cascorestauratie 

woonstalhuis noord en koeienstallen; 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar Merksplas) geeft toelichting bij het dossier. 

Nadat fase 4 in 2017 afgerond was, wordt nu gestart met de verdere uitbouw van de 

hotelfunctie op de site van Merksplas kolonie. Het noordelijk gedeelte op het binnenplein 

(paardenstal N, woonstalhuis N en koeienstal N) zouden als hotel uitgebaat worden. Het 

zuidelijk gedeelte (paardenstal Z, woonstalhuis Z en koeienstal Z) kan dienst doen voor de 

“horeca-daguitbating”. Fase 5 en fase 6 worden samen aangepakt, om bij opening van het 

hotel de hinder van bouwwerken te voorkomen. Het aanbestedingsdossier is in 2 gesplitst. 

Vandaag staat de casco-restauratie van de 3 gebouwen op de agenda. Later zal het 

aanbestedingsdossier van de inrichting geagendeerd worden; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) is blij dat na uitstel het restauratiedossier van de 

kolonie terug verdergezet wordt. Zij informeert hoe de samenwerking met Kempens Landschap 

en de provincie loopt. Zij vraagt op welke doelgroep het hotel mikt. Hoeveel kamers zal het 

hotel tellen? Wat is de bezettingsgraad van de zes gastenkamers op dit moment? Is bos, 

natuur en horeca voldoende om toeristen aan te trekken? Wat met de commissie kolonie?; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) licht toe dat de kolonie een trekpleister is 

voor fietsers en wandelaars, ook het gevangenismuseum is een meerwaarde. Het gaat hier 

toch wel om een uniek domein dat véél meer dan enkel een lokale invulling heeft. De 

herbestemming van de boerderij is van het begin al horeca geweest. Hiervoor is het nodige 

studiewerk en regio-onderzoek voor gedaan. Momenteel wordt de brasserie op een zeer 

professionele en positieve manier uitgebaat. De gemeente wil deze werking niet hypothekeren 

door het hotel-dossier hieraan verplicht te koppelen. Dit i.t.t. Kempens Landschap, dat het 

volledige domein in hand wil uitgeven. Het hotel mikt op toeristen, zakenwereld en gebruikers 

van het domein. De commissie kolonie werd wegens corona niet samengeroepen. Dit 

aanbestedingsdossier gaat trouwens enkel over de casco-restauratie. De herbestemming volgt 

nog; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) meent dat er in het verleden naar een studie werd 

verwezen om te stellen dat reeds een 25-tal kamers rendabel zou zijn. Is er voldoende 

congresruimte voor zakenmensen?; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) heeft geen idee over welke studie zij spreekt 

en heeft geen zicht op de bezetting van de huidige gastenkamers. Wel stelt hij dat Corsendonk 

Hotels destijds praatte over 70 kamers en dit werd nu gereduceerd naar maximum 50 kamers. 

Zakenlui kunnen zeker gebruik maken van de gebouwen van Merksplas-Kolonie. Zo bieden 

bijvoorbeeld de kapel, de huidige ruimte boven het bezoekerscentrum en in de paardenstal Z, 

de in te richten polyvalente zaal en/of de open schuren voldoende ruimte voor een congres; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) herinnert aan het feit dat het moeilijk was om een 

geschikte uitbater te vinden; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) gelooft wel dat het zal lukken . Ook de 

huidige uitbater krijgt de mogelijkheid om hiervoor te kandideren, eventueel in samenwerking 

met een partner. Zo kunnen zij perfect samen activiteiten opzetten. Het restaurant/brasserie 

biedt mogelijkheden voor de daginvulling en het hotel voor de nachtinvulling. Zo kunnen ze 

aan kruisbestuiving doen; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) peilt naar de relatie met Kempens Landschap; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) licht toe dat na overleg met Onroerend 

Erfgoed en Kempens Landschap de gemeente Merksplas de trekkende rol op zich neemt. De 

visie van de gemeente en Kempens Landschap over het gebruik en de uitbating lopen uit 

mekaar; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) informeert of dit casco-restauratiedossier geen 

hypotheek legt op de herbestemming; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) beaamt dit; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) polst wanneer de fietsen die al drie jaar op de kolonie 

stilstaan in gebruik zullen worden genomen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat Kempens Landschap en de 

uitbater daar nu blijkbaar een akkoord over hebben; 
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Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Voorliggend aanbestedingsdossier (fase 5 en 6) met betrekking tot cascorestauratie 

woonstalhuis noord en koeienstallen goed te keuren. 

Afschrift 

TV Erfgoed & Visie bvba en Kurt Loomans, boswachterswoning, Lierselei 84, 2390 Malle 

 

Mobiliteit 

4. Steenweg op Weelde. Aanleg fietspad. Ontwerpakte grondafstand. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het decreet van 19 december 2014 houdende de Vlaamse Vastgoedcodex (bekendgemaakt in 

het Belgisch Staatsblad van 12 

januari 2015), waarbij de bevoegdheid van de Vlaamse commissarissen werd vastgelegd tot 

het uitvoeren van bepaalde vermogensrechtelijke 

verrichtingen in naam en voor rekening van het Vlaamse Gewest, de Vlaamse Gemeenschap, 

de Vlaamse gemeenschaps- en 

gewestinstellingen en bepaalde entiteiten; 

het Besluit van de Vlaamse Regering van 19 december 2014 houdende de uitvoering van het 

decreet van 19 december 2014 

houdende de Vlaamse Vastgoedcodex (bekendgemaakt in het Belgisch Staatsblad van 16 

januari 2015), houdende machtiging tot aanwijzing 

van de Vlaamse commissarissen en tot regeling van de werkwijze van het decreet van 19 

december 2014; 

het Ministerieel Besluit van de Vlaamse minister van Begroting, Financiën en Energie van 12 

januari 2015, tot aanwijzing van de 

Vlaamse Commissarissen, vermeld in het decreet van 19 december 2014 houdende de 

Vlaamse Vastgoedcodex; 

Feiten 

het gemeenteraadsbesluit van 15 oktober 2007 houdende de goedkeuring van de 

koepelmodule 13023/AB - met daaronder de module 13d die er onlosmakelijk mee verbonden 

is (bij het mobiliteitsconvenant nr. 13023 van 05 augustus 1996) betreffende de subsidiëring 

van nieuwe verbindende fietspaden langs de gewestweg N132 Steenweg op Weelde vanaf 

grens Turnhout/Merksplas tussen kilometerpunt 10,320 en kilometerpunt 15,185; 

de onteigeningsplannen opgemaakt op 5 oktober 2016 door Arcadis Belgium NV; 

 

de akte verleden door notaris Cor Stoel de dato 9 april 1992 waarbij de Convent van Betlehem 

aan de gemeente een aantal percelen in erfpacht geeft; 

in deze module 13 engageert het gemeentebestuur zich om de gronden waarvan het eigenaar 

is of waar het een zakelijk recht op heeft over te dragen om niet aan het Vlaams Gewest, de 

Administratie Wegen en Verkeer ter realisatie van het fietspad: 

A/ Een oppervlakte van drie aren vierenzestig centiaren (3a 64ca) met aanhorigheden op 

en met grond, gelegen ter streke “Bempt”, te nemen 

uit een perceel, gekadastreerd volgens recent uittreksel uit de kadastrale legger als bos, 

sectie H nummer 90 B P0000 met een totale 

oppervlakte volgens kadaster van vier hectaren zes aren negentien centiaren (4ha 6a 

19ca), met gereserveerd individueel 

perceelsidentificatienummer H 421 B P0000. 

B/ Een oppervlakte van twintig centiaren (20ca) met aanhorigheden op en met grond, 

gelegen ter streke “De Laeren”, te nemen uit een 

perceel, gekadastreerd volgens recent uittreksel uit de kadastrale legger als weg, sectie I 

nummer 138 B P0000 met een totale 

oppervlakte volgens kadaster van dertien aren drieënzeventig centiaren (13a 73ca), met 



 pagina 5 van 32 

gereserveerd individueel perceelsidentificatienummer I 

691 E P0000. 

 

C/ Een oppervlakte van drie aren vijfendertig centiaren (3a 35ca) met aanhorigheden op 

en met grond, gelegen ter streke “Zwartgoorheide”, 

te nemen uit een perceel, gekadastreerd volgens recent uittreksel uit de kadastrale legger 

als bos, sectie C nummer 1 E 2 P0000 met een totale 

oppervlakte volgens kadaster van zeventien aren vierendertig centiaren (17a 34ca), met 

gereserveerd individueel perceelsidentificatienummer 

C 189 B P0000. 

D/ Een oppervlakte van zesentwintig centiaren (26ca) met aanhorigheden op en met 

grond, gelegen ter streke “Zwartgoorheide”, 

te nemen uit een perceel, gekadastreerd volgens uittreksel uit de kadastrale legger als 

weg, sectie C nummer 2 F 2 P0000 met een totale 

oppervlakte volgens kadaster van twee aren één centiare (2a 01ca), met gereserveerd 

individueel perceelsidentificatienummer C 189 C 

P0000. 

E/ Een oppervlakte van één are tien centiaren (1a 10ca) met aanhorigheden op en met 

grond, gelegen ter streke “Zwartgoorheide”, 

te nemen uit een perceel, gekadastreerd volgens recent uittreksel uit de kadastrale legger 

als bos, sectie C nummer 2 L 2 P0000 met een totale 

oppervlakte volgens kadaster van twee aren zesenzestig centiaren (2a 66ca), met 

gereserveerd individueel perceelsidentificatienummer C 189 

D P0000. 

F/ Een oppervlakte van vierentwintig centiaren (24ca) met aanhorigheden op en met 

grond, gelegen ter streke “Zwartgoorheide”, 

te nemen uit een perceel, gekadastreerd volgens recent uittreksel uit de kadastrale legger 

als weg sectie C nummer 2 H 2 P0000 met een totale 

oppervlakte volgens kadaster van één are drieënzestig centiaren (1a 63ca), met 

gereserveerd individueel perceelsidentificatienummer C 189 

E P0000. 

G/ Een oppervlakte van twee aren achtenzestig centiaren (2a 68ca) met aanhorigheden op 

en met grond, gelegen ter streke “Zwartgoorheide”, 

te nemen uit een perceel, gekadastreerd volgens recent uittreksel uit de kadastrale legger 

als bos, sectie C nummer 2 N 2 P0000 met een totale 

oppervlakte volgens kadaster van acht aren zesendertig centiaren (8a 36ca), met 

gereserveerd individueel perceelsidentificatienummer C 189 

F P0000. 

 

de voorliggende ontwerpakte 'gratis grondafstand' zoals opgemaakt door commissaris Anke 

Symens van de afdeling Vastgoedtransacties; 

  

Motieven 

in deze module 13 engageert het gemeentebestuur zich om de gronden waarvan het eigenaar 

is of waar het een zakelijk recht op heeft over te dragen om niet aan het Vlaams Gewest, de 

Administratie Wegen en Verkeer ter realisatie van het fietspad; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

De voorliggende ontwerpakte 'gratis grondafstand' zoals opgemaakt door commissaris Anke 

Symens van de afdeling Vastgoedtransacties goed te keuren en de algemeen directeur en de 

burgemeester-voorzitter te mandateren deze namens de gemeente Merksplas te 

onderschrijven. 

Afschrift 

Anke Symens,  Vlaams Commissaris, AFDELING VASTGOEDTRANSACTIES ANTWERPEN, 

Kievitplein 20 bus 1, 2018 Antwerpen 

anke.symens@vlaanderen.be 

mailto:anke.symens@vlaanderen.be


 pagina 6 van 32 

Onderwijs 

5. Gemeentelijke basisschool Qworzó. Pedagogisch project. Wijziging. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het decreet van 2 april 2004 betreffende participatie op school en de Vlaamse Onderwijsraad; 

het decreet van 28 juni 2002 betreffende gelijke onderwijskansen; 

het decreet Basisonderwijs van 25 februari 1997; 

Feiten 

het pedagogisch project zoals goedgekeurd op de gemeenteraad van 16 september 2013 en 

laatst gewijzigd op 20 juni 2016; 

Motieven 

Actualisering van het pedagogisch project met enkele aanpassingen die het gevolg zijn van 

voortschrijdend inzicht vanuit professionalisering via de nascholingen. Deze aanpassingen zijn 

ondertussen ook gangbaar in de school; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Het pedagogische project van de gemeentelijke basisschool Qworzó te wijzigen in volgende 

zin: 

Aanpassing 1: 

( bij ‘een leuke school maken we samen pag 5 ) 

Aanpassing 2: 

Bij ‘vertrekkend van wat je kleuter al kan’ 

Het werken met de toetertest in de derde kleuterklas werd verwijderd en vervangen door: 

Aanpassing 3: 

Bij zorgbeleid lagere school: 

Voor kinderen met dyslexie bestaat de mogelijkheid voor een speciale aanpak (vanaf het 4de 

leerjaar). Kinderen die het echt moeilijk hebben, kunnen in de hogere leerjaren een aangepast 

leertraject volgen. Dit gebeurt enkel na overleg met ouders, de klasleerkracht, de 
zorgcoo ̈rdinator,  het CLB en directie. 

Wijzigt in: 

Aanpassing 4: 

Afschrift 

Het voorbeeld tandemlezen bij klasdoorbrekende activiteiten werd verwijderd. 

In de kleuterschool werken we met een observatiesysteem. We observeren de kleuters op 

basis van leeftijdsvooropgestelde doelen. Wij hechten ook belang aan het ‘welbevinden’ en de 

‘betrokkenheid’ van onze kleuters. Met ‘welbevinden’ bedoelen we dat kinderen zich thuis 

voelen, zichzelf kunnen zijn en zich gelukkig voelen in de school. De ‘betrokkenheid’ heeft te 

maken met concentratie, het gedreven zijn, het plezier beleven aan de activiteiten. 

In de derde kleuterklas peilen we vanuit de observaties gericht naar schoolrijpheid en schoolse 

vaardigheden die nodig zijn om een veilige overstap te kunnen maken naar de lagere school. 

Voor kinderen met leerproblemen of leerstoornissen zoeken we samen naar een aanpak op 

maat van het kind. Kinderen die het echt moeilijk hebben, kunnen een aangepast leertraject 

volgen in samenspraak met ouders en het CLB. Dit gebeurt enkel na overleg met ouders, de 
klasleerkracht, de zorgcoo ̈rdinator, het CLB en directie. 

Bij de verschillende werkvormen in de lagere school verwijderen we het tandemlezen omdat 

we dat niet meer doen. 
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gemeentelijke basisschool Qworzó, markt 17, 2330 Merksplas 

6. Gemeentelijke basisschool Qworzó. Schoolreglement. Wijziging. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het decreet Basisonderwijs van 25 februari 1997; 

de ministeriële omzendbrief van 22 juni 2007 kostenbeheersing in het basisonderwijs; 

het gemeenteraadsbesluit van 16 juni 2014 houdende de goedkeuring van het 

schoolreglement en latere wijzigingen; 

Feiten 

een schoolbestuur moet voor elk van zijn basisscholen, zowel buitengewoon als gewoon 

onderwijs, een schoolreglement opstellen dat de betrekkingen tussen het schoolbestuur en de 

ouders en de leerlingen regelt; 

het schoolreglement voor het basisonderwijs moet volgende minimumbepalingen bevatten: 

 het orde- en tuchtreglement; 

 de procedure volgens dewelke getuigschriften basisonderwijs worden toegekend en de 

procedure volgens dewelke een beroep kan worden ingediend; 

 bepalingen in verband met onderwijs aan huis; 

 richtlijnen in verband met afwezigheden en te laat komen; 

 afspraken in verband met huiswerk, agenda’s en rapporten; 

 de geldelijke en niet-geldelijke ondersteuning die niet afkomstig is van de Vlaamse 

Gemeenschap en de rechtspersonen die daarvan afhangen; 

 de bijdrageregeling bedoeld in artikel 27 §3 van het decreet Basisonderwijs van 25 

februari 1997; 

 de wijze waarop de leerlingenraad in voorkomend geval wordt samengesteld; 

actualiseren van het huidige schoolreglement  zoals goedgekeurd op 17 juni 2019 vooral op 

basis van de aanpassing aan regelgeving over de verlaging van de leerplicht. (De leerplicht 

wordt vanaf 2020-2021 verlaagd van 6 naar 5 jaar onder voorbehoud van goedkeuring in de 

regering. 19 feb 2019 keurde de kamer het wetsvoorstel daarover unaniem eens.) 

op basis van het model Schoolreglement van OVSG worden een aantal aanpassingen 

voorgesteld; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

 

het schoolreglement van de gemeentelijke basisschool Qworzó te wijzigingen in volgende zin: 

  

Artikel 4  

5° Regelmatige leerling 

 Voldoet aan de toelatingsvoorwaarden of wijkt hier wettelijk van af 

 Is slechts in één school ingeschreven, behalve als het kind is ingeschreven in een 

ziekenhuisschool (type 5) 

 Is aanwezig en neemt deel aan de onderwijsactiviteiten behalve bij gewettigde 

afwezigheden of wettelijke vrijstelling (deelname aan een taalbad wordt als zodanig 

beschouwd). 

Wijzigt in 

 In het lager onderwijs of als zes- en zevenjarige in het kleuteronderwijs: altijd 

aanwezig ,behalve bij gewettigde afwezigheid; 

 vijfjarige in het kleuteronderwijs : voldoende aanwezig (minstens 290 halve dagen ) 

 deelnemen aan alle onderwijsactiviteiten die voor de leerlingengroep of de leerling 

worden georganiseerd, behoudens vrijstelling .Deelnemen aan het taalbad of een ander 

taalintegratietraject wordt beschouwd als een onderwijsactiviteit die voor de 

leerlingengroep of de leerling wordt georganiseerd.. 
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6° Toelatingsvoorwaarden 

Om in het lager onderwijs toegelaten te worden, moet een leerling zes jaar zijn vóór 1 januari 

van het lopende schooljaar én ten minste het voorgaande schooljaar ingeschreven zijn 

geweest in een door de Vlaamse Gemeenschap erkende Nederlandstalige school voor 

kleuteronderwijs en gedurende die periode ten minste 250 halve dagen aanwezig zijn geweest. 

Als de kleuter geen 250 halve dagen of meer aanwezig is geweest, dan moet de klassenraad 

zijn toelating geven om te kunnen starten in het lager onderwijs 

De beslissing en motivatie wordt aan de ouders meegedeeld uiterlijk 10 schooldagen na de 

eerste schooldag van september of de inschrijving. 

 

Wijzigt in: 

  

Artikel 7 Scherpe maximumfactuur 

 

  

Artikel 13 Afwezigheden 

§ 1 …Er is geen medisch attest nodig voor afwezigheden van kleuters. Voor een leerplichtige 

leerling die nog een jaar in het kleuteronderwijs doorbrengt, gelden de regels van het lager 

onderwijs. 

Wijzigt in 

 Er is geen medisch attest nodig voor afwezigheden van kleuters. 

 Voor leerlingen in het kleuteronderwijs die vijf jaar worden voor 1 januari van het 

schooljaar is er een leerplicht van minimaal 290 halve dagen aanwezigheid per 

schooljaar. Voor de berekening van dat aantal halve dagen aanwezigheid in functie van 

de leerplicht en de regelmatigheid van de leerling kunnen de afwezigheden die door de 

directie als aanvaardbaar geacht worden meegerekend worden. 

 Voor zes- en zevenjarigen in het kleuteronderwijs of een vijfjarige die vervroegd instapt 

in het lager onderwijs, moet de afwezigheden wettigen volgens dezelfde regels als in 

het lager onderwijs. 

§2 6°…b) de afwezigheid gedurende maximaal 150 minuten per week, verplaatsing inbegrepen voor de 
behandeling van een stoornis die is vastgelegd in een officiële diagnose. 

Wijzigt in 

Om toegelaten te worden tot het gewoon lager onderwijs moet een leerling zes jaar zijn voor 1 

januari van het lopende schooljaar. Als hij nog niet de leeftijd van zeven jaar heeft bereikt of 

zal bereiken voor 1 januari van het lopende schooljaar, moet hij bovendien aan de volgende 

voorwaarden voldoen : 

1° het voorgaande schooljaar ingeschreven zijn geweest in een door de Vlaamse Gemeenschap 

erkende Nederlandstalige school voor kleuteronderwijs en gedurende die periode ten minste 

290 halve dagen daadwerkelijk aanwezig geweest zijn  (halve dagen aanwezigheid in de 

rijdende kleuterschool worden beschouwd als aanwezigheid) 

2° een gunstig advies van de klassenraad van de school waar de leerling voorafgaand aan de 

instap in het gewoon lager onderwijs kleuteronderwijs gevolgd heeft. Dit advies behelst de 

mate waarin de leerling het Nederlands voldoende beheerst om het gewoon lager onderwijs te 

kunnen starten. 

3° bij ongunstig advies van de klassenraad van de kleuterschool :een toelating door de 

klassenraad van de school waar de leerling het gewoon lager onderwijs wil volgen. Leerlingen 

met een ongunstig advies worden enkel toegelaten tot het gewoon lager onderwijs mits deze 

leerlingen een taaltraject doorlopen. 

4° voor leerlingen die geen kleuteronderwijs gevolgd hebben, beslist de klassenraad van de 

school voor lager onderwijs na een taalscreening of deze leerling al dan niet toelating krijgt tot 

het reguliere traject, of een taalbad in het gewoon lager onderwijs volgt. 

§2 De maximumfactuur voor een leerling lager onderwijs bedraagt 90 euro (ipv 85) 

§3 De minder scherpe maximumfactuur wordt 445 euro ( in plaats van de 440 euro) 

b) de afwezigheid gedurende maximaal 150 minuten per week, verplaatsing inbegrepen van 
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Hoofdstuk 8 Schending van de leefregels, preventieve schorsing, tijdelijke en definitieve uitsluiting 

Hoofdstuk 12 leerlingengegevens en privacy 

Artikel 30 

De school zal de ouders en leerlingen op geregelde tijdstippen informeren over de voortgang 

van dit privacyreglement. 

Wijzigt in 

Artikel 32 

Meedelen van  leerlingengegevens aan derden 

Een gemeenteraadslid kan in het kader van zijn controlerecht inzage krijgen in gegevens van 

leerlingen op voorwaarde dat deze gegevens noodzakelijk zijn om het controlerecht effectief 

uit te kunnen oefenen (aftoetsen van finaliteit, proportionaliteit, transparantie en veiligheid). 

Wijzigt in 

Invoegen van een nieuw hoofdstuk 13: 

leerlingen met een specifieke onderwijsgerelateerde behoefte waarvoor een handelingsgericht 

advies is gegeven . 

Ondanks de verlaging van de leerplicht blijven de tuchtmaatregelen beperkt tot leerlingen in 

het lager onderwijs. Het woord ‘leerplichtig’ wordt in dit hoofdstuk overal  geschrapt, omdat 

alle leerlingen die in het lager onderwijs zitten ,leerplichtig zijn. 

De meest recente versie van deze privacyverklaring is te raadplegen via de website van het 

schoolbestuur. 

Gemeenteraadsleden hebben het recht op inzage in alle dossiers, stukken en akten die het 

bestuur van het gemeentelijk onderwijs betreffen overeenkomstig artikel 29 van het decreet 

over het lokaal bestuur. Dit betekent dat gemeenteraadsleden inzage hebben in alle dossiers, 

stukken en akten die nodig zijn om het bestuur van het gemeentelijk onderwijs te controleren 

en die van gemeentelijk/gemengd belang zijn (individuele leerlingendossiers vallen hier niet 

onder). Bij de uitoefening van het inzagerecht, kunnen er persoonsgegevens verwerkt worden, 

in voorkomend geval moet er rekening worden gehouden met de algemene verordening 

gegevensbescherming. 

Hoofdstuk 13   Smartphone, tablet, laptop, trackers of andere gelijkaardige toestellen, internet 

en sociale media 

Art. 34  

Alleen buiten de schoolgebouwen mogen smartphone, tablet, laptop, trackers of enige andere 

gelijkaardige toestellen gebruikt worden. Als ouders of leerlingen elkaar dringend nodig hebben 

tijdens de schooldag, kunnen ze terecht op het secretariaat van de school. 

Art. 35 

Elke leerling draagt zorg voor zijn toestel. Het IMEI nummer van het toestel wordt eventueel 

genoteerd in de schoolagenda. Dit helpt het opsporen van een verdwenen toestel. 

 

Art. 36 

Elke leerling zorgt ervoor dat de privacy-instellingen van zijn toestel zo afgesteld zijn dat ze de 

privacy van anderen niet kunnen schenden. 

Art. 37 

Het is niet toegestaan om beeld- of geluidsopnamen te maken op het domein van de school 

zonder toestemming van de school. Overeenkomstig de privacywetgeving mogen er geen 

beeld- of geluidsopnamen van medeleerlingen, personeelsleden of andere personen gemaakt 

worden of verspreid zonder hun uitdrukkelijke toestemming. 

Art. 38 

Onder sociale media worden websites zoals Facebook, Instagram, Twitter, enz. verstaan. Er 

worden geen films, geluidsfragmenten, foto’s enz. op sociale websites geplaatst die betrekking 

hebben op de school zonder dat daar uitdrukkelijk toestemming voor wordt gegeven door de 

school. Dit geldt voor de leerlingen, ouders en grootouders en alle personen die onder 

hetzelfde dak wonen als de leerling. 



 pagina 10 van 32 

Hoofdstuk 14 

Technische aanpassingen. 

Verder is de  nummering van hoofdstukken en artikels aangepast vanuit de invoeging 

van  hoofdstuk 13. 

  

Afschrift 

gemeentelijke basisschool Qworzó, markt 17, 2330 Merksplas 

7. Gemeentelijke basisschool Qworzó. Samenwerkingsovereenkomst met CLB. 

Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het decreet betreffende de leerlingenbegeleiding in het basisonderwijs, het secundair onderwijs 

en de centra voor leerlingenbegeleiding van 27/04/2018 schrijft dat scholen een samenwerking 

hebben met een centrum (Afd.3 artikel 14); 

Feiten 

Het Centrum voor Leerlingenbegeleiding (CLB) en de school maken afspraken over de 

schoolspecifieke samenwerking en leggen die vast. De school neemt daarvoor het initiatief. De 

Vlaamse Regering bepaalt welke samenwerkingsafspraken een school en een centrum 

minstens vastleggen. 

De afspraken over de schoolspecifieke samenwerking tussen de school en het centrum zijn 

gebaseerd op het beleid op leerlingenbegeleiding van de school. De school informeert het 

centrum over de wijze waarop de school de pedagogische begeleidingsdienst of een andere 

dienst betrekt bij de ondersteuning van de leerlingenbegeleiding. De school en het centrum 

maken minstens afspraken over: 

1° de rol- en taakverdeling van de school en het centrum ter uitvoering van 

leerlingenbegeleiding; 

2° de uitwisseling van relevante informatie tussen de school en het centrum; 

3° de informatiemomenten voor leerlingen over de structuur en de organisatie van het 

Vlaamse onderwijs, het volledige onderwijsaanbod en, specifiek voor secundaire scholen, de 

aansluiting van het onderwijs op de arbeidsmarkt; 

4° de wijze waarop de samenwerking tussen de school en het centrum wordt geëvalueerd en 

de wijze waarop de afspraken over de schoolspecifieke samenwerking bijgestuurd kunnen 

worden; 

voorliggende samenwerkingsovereenkomst met het Centrum voor Leerlingenbegeleiding 

(CLB); 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Voorliggende samenwerkingsovereenkomst met het Centrum voor Leerlingenbegeleiding (CLB) 

goed te keuren. 

Intergemeentelijke samenwerking 

8. CIPAL. Goedkeuring agenda algemene vergadering van 25 juni 2020 en 

mandatering van de vertegenwoordiger van de gemeente. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

de gemeente Merksplas is deelnemer van CIPAL; 

de statuten van de dienstverlenende vereniging CIPAL; 

Enkel kleine wijzigingen aangebracht: toevoegen van een contactpersoon, schooljaar 

verwijderd. 
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de algemene vergadering van CIPAL vindt DIGITAAL plaats op vrijdag 25 juni 2020 om 16.00 

uur; 

de oproepingsbrief met de agenda van de algemene vergadering die volgende agendapunten 

bevat: 

1. Toetreding en aanvaarding van nieuwe Deelnemers 

2. Jaarverslag van de Raad van Bestuur en verslag van de Commissaris over de 

enkelvoudige jaarrekening 

van Cipal over het boekjaar 2019 

3. Goedkeuring van de enkelvoudige jaarrekening van Cipal over het boekjaar 2019, 

afgesloten op 31 

december 2019 

4. Jaarverslag van de Raad van Bestuur en verslag van de Commissaris over de 

geconsolideerde 

jaarrekening van Cipal over het boekjaar 2019 

5. Goedkeuring van de geconsolideerde jaarrekening van Cipal over het boekjaar 2019, 

afgesloten op 31 

december 2019 

6. Kwijting te verlenen afzonderlijk aan de Bestuurders en aan de Commissaris voor de 

uitoefening van hun 

mandaat tijdens het boekjaar 2019 

7. vervanging bestuurder 

8. wijziging maatschappelijke zetel 

9. Goedkeuring van het verslag, staande de vergadering 

de toelichtende nota bij de agendapunten van de algemene vergadering; 

het besluit van de gemeenteraad de dato 18 februari 2019 houdende de aanduiding van Jan 

Quirijnen, Gezellestraat 13A, 2330 Merksplas (janquirijnen@telenet.be 0477/211604) als 

vertegenwoordiger van de gemeente voor alle algemene vergaderingen van CIPAL gedurende 

deze legislatuur; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1:        Op basis van de bekomen documenten en de toelichtende nota worden de 

agendapunten van de algemene vergadering van CIPAL van 27 juni 2019 goedgekeurd. 

Artikel 2:       Bovengenoemde vertegenwoordiger wordt gemandateerd om op de algemene 

vergadering van CIPAL van 27 juni 2019 (of iedere andere datum waarop deze uitgesteld of 

verdaagd zou worden) te handelen en te beslissen conform de beslissingen die door de 

gemeenteraad zijn genomen over de agendapunten van de algemene vergadering van CIPAL 

van 27 juni 2019 en verder al het nodige te doen voor de afwerking van de volledige agenda. 

Artikel 3:        Het college van burgemeester en schepenen wordt gelast met de uitvoering van 

onderhavige beslissing en zal onverwijld een afschrift bezorgen van deze beslissing aan CIPAL, 

Bell-Telephonelaan 2D te 2440 Geel. 

 

9. IOK. Goedkeuring agenda algemene vergadering van 30 juni 2020 en 

mandatering van de vertegenwoordiger. 

Wetgeving 

het decreet over het lokaal bestuur van 22 december 2017; 

de statuten van IOK; 

Feiten 

de agenda van de algemene vergadering van 30 juni 2020 bevat volgende agendapunten: 

1. Goedkeuring van het verslag van de raad van bestuur over het boekjaar 2019 

2. Verslag van de commissaris-revisor over het boekjaar 2019 

1. Resultaatsbestemming 2019 

2. Goedkeuring van de jaarrekening over het boekjaar 2019, afgesloten per 31 

december 2019 

3. Kwijting te geven afzonderlijk aan de bestuurders en commissaris-revisor over 

de uitoefening  

van hun mandaat in 2019 

4. Varia 
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het besluit van de gemeenteraad van 18 februari 2019 houdende de aanduiding van de heer 

Jef Van Accom, gemeenteraadslid, Heidestraat 67, 2330 Merksplas 

(jef.vanaccom@skynet.be  0477/627274) als vertegenwoordiger van de gemeente Merksplas 

voor alle algemene vergaderingen van IOK  gedurende deze legislatuur; 

Motieven 

de raad neemt kennis van de uitnodiging met toelichtende nota (als bijlage) d.d. 11 mei 2020 

ter voorbereiding van de algemene vergadering IOK van  

30 juni 2020; 

de raad neemt kennis van het verslag van de raad van bestuur over het boekjaar 2019; 

de raad neemt kennis van de jaarrekening over het boekjaar 2019, houdende de balans, de 

resultatenrekening en het voorstel van bestemming van het resultaat evenals de ter zake 

vereiste wettelijke toelichtingen; 

de raad neemt kennis van het verslag van de commissaris-revisor; 

goedkeuring kan worden gegeven aan het jaarverslag, de jaarrekening met inbegrip van de 

resultaatsbestemming die het voorwerp uitmaken van de klassieke jaarvergadering; 

om die reden kan kwijting worden gegeven afzonderlijk aan de bestuurders en de 

commissaris-revisor voor de uitoefening van hun mandaat in 2019; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1 

Goedkeuring te verlenen aan het verslag van de raad van bestuur over het boekjaar 2019. 

Artikel 2 

Goedkeuring te verlenen aan de jaarrekening over het boekjaar 2019, afgesloten per 31 

december 20198, houdende de balans, de resultatenrekening en het voorstel van bestemming 

van het resultaat evenals de ter zake vereiste wettelijke toelichtingen. 

Artikel 3 

Goedkeuring te verlenen aan de kwijting, afzonderlijk aan de bestuurders en de commissaris-

revisor voor de uitoefening van hun mandaat in 2019. 

Artikel 4 

Bovenstaande besluitvorming bepaalt het mandaat van de volmachtdrager van de algemene 

vergadering. 

Afschrift 

IOK, Toon Otten, Antwerpseweg 1, 2440 Geel 

10. IOK Afvalbeheer. Goedkeuring agenda algemene vergadering van 30 juni 2020 en 

mandatering van de vertegenwoordiger. 

Wetgeving 

het decreet over het lokaal bestuur van 22 december 2017; 

de statuten van IOK Afvalbeheer; 

Feiten 

de agenda van de algemene vergadering van 30 juni 2020 bevat volgende agendapunten: 

1. Goedkeuring van het verslag van de raad van bestuur over het boekjaar 2019 

2. Verslag van de commissaris-revisor over het boekjaar 2019 

1. Resultaatsbestemming 2019 

2. Goedkeuring van de jaarrekening over het boekjaar 2019, afgesloten per 31 

december 2019 

3. Kwijting te geven afzonderlijk aan de bestuurders en commissaris-revisor over 

de uitoefening  

van hun mandaat in 2019 

4. Varia 

het besluit van de gemeenteraad van 18 februari 2019 houdende de aanduiding van de heer 

Jan Quirijnen, gemeenteraadslid, Gezellestraat 13A, 2330 Merksplas 

(janquirijnen@telenet.be  0477/211604) als vertegenwoordiger van de gemeente Merksplas 

voor alle algemene vergaderingen van IOK  Afvalbeheer gedurende deze legislatuur; 

Motieven 
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de gemeenteraad neemt kennis van de uitnodiging met toelichtende nota (als bijlage) d.d. 11 

mei 2020 ter voorbereiding van de algemene vergadering IOK Afvalbeheer van  

30 juni 2020; 

de gemeenteraad neemt kennis van het verslag van de raad van bestuur over het boekjaar 

2019; 

de gemeenteraad neemt kennis van de jaarrekening over het boekjaar 2019, houdende de 

balans, de resultatenrekening en het voorstel van bestemming van het resultaat evenals de ter 

zake vereiste wettelijke toelichtingen; 

de gemeenteraad neemt kennis van het verslag van de commissaris-revisor; 

goedkeuring kan worden gegeven aan het jaarverslag, de jaarrekening met inbegrip van de 

resultaatsbestemming die het voorwerp uitmaken van de klassieke jaarvergadering; 

om die reden kan kwijting worden gegeven afzonderlijk aan de bestuurders en de 

commissaris-revisor voor de uitoefening van hun mandaat in 2019; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1 

Goedkeuring te verlenen aan het verslag van de raad van bestuur over het boekjaar 2019. 

Artikel 2 

Goedkeuring te verlenen aan de jaarrekening over het boekjaar 2019, afgesloten per 31 

december 2019, houdende de balans, de resultatenrekening en het voorstel van bestemming 

van het resultaat evenals de ter zake vereiste wettelijke toelichtingen. 

Artikel 3 

Goedkeuring te verlenen aan de kwijting, afzonderlijk aan de bestuurders en de commissaris-

revisor voor de uitoefening van hun mandaat in 2019. 

Artikel 4 

Bovenstaande besluitvorming bepaalt het mandaat van de volmachtdrager van de algemene 

vergadering. 

Afschrift 

IOK Afvalbeheer, Toon Otten, Antwerpseweg 1, 2440 Geel 

Patrimonium 

11. Principieel akkoord overdracht om niet deel Ossenweg. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

het voorstel van de Vlaamse Landmaatschappij (VLM) om een deel van de Ossenweg, 

kadastraal gekend sectie G deel nr. 511/G met een oppervlakte van 80a02ca en deel nr. 510/K 

met een oppervlakte van 16a74ca om niet over te dragen; 

het opmetingsplan met referentie 13023- van Marijke Druyts, landmeter-expert, beëdigd door 

de rechtbank van Eerste Aanleg te Turnhout LAN051178; 

de omgevingsvergunningsaanvraag door VLM voor de aanleg van een op steenslag 

gefundeerde zandweg; 

Motieven 

een semi-verharding van de Ossenweg (op steenslag gefundeerde zandweg) kan met respect 

voor het beschermd landschap de parking van de plantentuin op de kleine boerderij ontsluiten; 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) merkt op dat ook de bomenrij mee wordt overgedragen 

en vraagt of ook de andere dreven worden overgedragen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat de meeste dreven nog in eigendom 

blijven van de Regie der Gebouwen, ANB of de Vlaamse Landmaatschappij; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) wijst er op dat de gemeente al heel wat onderhoud doet 

in de dreven; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 
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principieel akkoord te gaan met de overdracht om niet van de Vlaamse Landmaatschappij van 

een deel van de Ossenweg, kadastraal gekend sectie G deel nr. 511/G met een oppervlakte 

van 80a02ca en deel nr. 510/K met een oppervlakte van 16a74ca aan de gemeente Merksplas. 

Afschrift 

Vlaamse Landmaatschappij, Cardijnlaan 1, 2200 Herentals 

 

12. Patrimonium. Open oproep kandidaturen verkoop onder voorwaarden gronden 

voetbalvelden Hoevestraat. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

omzendbrief de dato 8 juli 1997 betreffende de inrichting en de toepassing van de 

ontwerpgewestplannen en gewestplannen; 

het gemeentelijk ruimtelijk structuurplan; 

Feiten 

De gemeente Merksplas wil de gronden waarvan ze eigenaar is aan de Hoevestraat, kadastraal 

gekend sectie E sectie nr. 41 V (187 m2) en 41 W (19.751m2), verwijzend naar het 

opmetingsplan van beëdigd landmeter Rik Rieberghs de dato 5 mei 2020 (19.422 m2) laten 

ontwikkelen. Heden worden deze gronden benut als voetbalvelden met sanitair gebouw en 

verkeersoefenpark. Deze gronden zijn gelegen in woonparkgebied; 

Deze leidraad bepaalt de wijze waarop de gemeente Merksplas een geïnteresseerde privé-

partner kan selecteren om mee in onderhandeling te treden wat finaal zou kunnen leiden tot 

de verkoop van de gronden onder opschortende voorwaarde van de aflevering van een 

verkavelingsvergunning; 

De ontwikkeling moet gerealiseerd zijn binnen de vijf jaar na verlijden notariële akte van 

verkoop; 

In eerste instantie doet de gemeente een open oproep tot geïnteresseerden om deze gronden 

te ontwikkelen. Uit diegenen die zich aanbieden worden op basis van de uitsluitingscriteria en 

de kwalitatieve selectiecriteria een vijftal kandidaten weerhouden die in tweede instantie een 

voorstel en ontwerp  zullen uitwerken. Deze geselecteerde kandidaten, behalve diegene met 

wie uiteindelijk de koop afgesloten wordt op basis van de gunningscriteria, krijgen daar ook 

een vergoeding van 2.500 euro voor; 

Doorheen het traject wordt ook het advies van IKRO, kwaliteitskamer voor ruimtelijke 

ordening van de intergemeentelijk ontwikkelingsmaatschappij voor de Kempen afgetoetst en 

meegenomen; 

  

Opmetingsplan de dato 5 mei 2020 van beëdigd landmeter Rik Rieberghs; 

 

Tussenkomsten 

Burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar Merksplas) licht het dossier toe. De 

voetbalvelden zijn hun functie verloren nu de amateurploegen verhuisd zijn naar de kolonie. 

De gronden zijn ingekleurd op het gewestplan als woonparkgebied. De gemeente wenst deze 

te verkavelen aangezien de vraag naar wooneenheden in Merksplas groot blijft. De gemeente 

tracht op verschillend manieren tegemoet te komen aan deze vraag door o.a. de bouw van 

assistentiewoningen op de site van het voormalige parochiehuis, de opmaak van een RUP en 

verkaveling aan de Kleirytse Driezen en aan de Steenweg op Hoogstraten/Jaak Mertens straat 

en met deze verkaveling voor iets ruimere bouwgronden of woningen. Er worden een vijftal 

bureaus weerhouden, die elk een voorstel uitwerken en een bod doen. De 5 projecten zullen 

ook voorgelegd worden aan de omwonenden, de adviesraden, de kwaliteitskamer IKRO en 

andere geïnteresseerden. Een 2e selectiecriterium zal de prijs zijn. De gemeente dient immers, 

net als een goed huisvader, ook erover waken dat zijn patrimonium gevaloriseerd wordt; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) verwijst naar de overdrachtsakte van deze grond waaruit 

zou blijken dat er niet mag gebouwd worden. Het raadslid vraagt waar de akte is en stelt voor 

om de vergadering te schorsen en het document te halen of dit agendapunt te verdagen;; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat dit zal nagetrokken worden; 
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gemeenteraadslid Boris Kersemans (Leefbaar) vraagt wat er zal gebeuren met het oefenterrein 

voor autorijden; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) belooft een alternatief; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) wijst op het feit dat het hier gaat om grote kavels ver 

verwijderd van de dorpskern. Hier is geen verdichting mogelijk. Het gemeentebestuur mikt op 

zowel verdichting en zowel aansnijding van de open ruimte. Hij vraagt om dit woonparkgebied 

niet te ontwikkelen maar een andere bestemming te geven; ; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) benadrukt de argumenten: er zal hier 

inderdaad gestreefd worden naar een kleinere dichtheid dan bij de genoemde nieuwere 

verkavelingen in het centrum van de gemeente; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) polst naar de visie van het bestuur; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat het bestuur een en ander 

overlaat aan de creativiteit van de ontwerpers. Deze projecten zullen voorgelegd worden aan 

de kwaliteitskamer IKRO en aan de bewoners en adviesraden. De verkoop geschiedt onder de 

opschortende voorwaarde van een omgevingsvergunning; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt waarom in de open oproep de wetgeving 

overheidsopdrachten niet van toepassing wordt verklaard; 

algemeen directeur Dries Couckhuyt legt uit dat de wetgeving overheidsopdrachten van 

toepassing is als het openbaar bestuur iets koopt, een werk aanbesteedt of een dienst inhuurt. 

Hier gaat het om een verkoop van grond onder voorwaarden. In deze open oproep is het 

gelijkheidsbeginsel, ook het fundament van de wetgeving overheidsopdrachten, 

gerespecteerd; 

Besluit Met 15 stemmen voor (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, 

Leen Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, 

Josée Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen), 4 stemmen tegen 

(Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof) 

art. 1- Goedkeuring te verlenen aan de voorliggende leidraad ' open oproep kandidaturen 

verkoop onder voorwaarden gronden voetbalvelden Hoevestraat' met de wijze waarop de 

gemeente Merksplas een geïnteresseerde privé-partner kan selecteren om mee in 

onderhandeling te treden wat finaal zou kunnen leiden de verkoop van de gronden, kadastraal 

gekend sectie E sectie nr. 41 V (187 m2) en 41 W (19.751m2), onder opschortende 

voorwaarde van de aflevering van een verkavelingsvergunning en mits de ontwikkeling ervan 

gerealiseerd is binnen de vijf jaar na verlijden notariële akte van verkoop. 

art. 2- Het college van burgemeester en schepenen te belasten met de uitvoering van deze 

procedure. 

Toegevoegde agendapunten 

13. Merksplas gaat voor een waterbeleid met hemelwaterplan. (toegevoegd 

agendapunt fractie Groen) 

Feiten 

EXTREME DROOGTE 

Sinds het begin van de metingen in 1833 is het nog nooit zo droog geweest. Gans Europa 

kreunt onder de droogte. In Duitsland staat de Rijn historisch laag... Ook bij ons begint het 

een jaarlijks weerkerend fenomeen te worden. De voorbije drie jaren waren allemaal droger 

dan gemiddeld. 2020 staat nu al op de lijst van jaren met langdurige droogte. “het is 

verontrustend dat het zo vroeg op het jaar al zo droog is", zegt professor Patrick Meire, expert 

Waterbeheer aan de Universiteit Antwerpen. 

Dat het in maart en april nauwelijks geregend heeft, is iedereen opgevallen. We kunnen écht 

niet om de droogte heen. Pas nog stond natuurgebied de Liereman in vuur en vlam. Dankzij 

snel ingrijpen van de brandweer – waaronder onze Merksplasse helden - bleef de schade 

beperkt. Volgens Natuurpunt is ‘slechts’ 30 hectare heide en veen in de as gelegd. 

De grondwaterstanden zijn alweer erg laag, meldt de VMM. “Het waterpeil van verschillende 

waterlopen staat nu al bijna zo laag als tijdens de droge zomers van 2018 en 2019, zegt Kris 

Huijskens - droogte- en hemelwatercoördinator van de Provincie Antwerpen. Op 8 mei voerde 

de provincie Antwerpen als eerste een captatieverbod in voor tien ecologisch kwetsbare 

stroomgebieden waaronder het stroomgebied van het Merkske. 

https://www.facebook.com/BcLandschapDeLiereman
https://www.vmm.be/nieuws/archief/grondwater-in-bijna-de-helft-van-de-meetplaatsen-opnieuw-laag
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Intussen werd het captatieverbod uitgebreid … en ook in de andere Vlaamse provincies mogen 

landbouwers geen water meer oppompen uit een aantal ecologisch kwetsbare waterlopen. In 

42 gemeenten in Vlaams-Brabant gelden nog bijkomende maatregelen. Door de algemene 

droogte en het overschrijden van de leveringscapaciteit van kraantjeswater mag je er geen 

leidingwater meer gebruiken om de auto te wassen, de tuin te sproeien of een zwembad te 

vullen. 

Denken dat dit probleem de komende jaren niet frequent zal weerkeren is wishful thinking. Het 

klimaat verandert razendsnel. Daarom moeten we ervoor zorgen dat onze uitstoot vermindert 

om het effect zo veel mogelijk te beperken, maar we moeten ons ook voorbereiden op de 

effecten van klimaatverandering. 

  

WATERBELEIDSPLAN 

Recent werd de Waterbeleidsnota 2020-2025 besproken in het Vlaams Parlement, waar nog 

maar eens duidelijk werd dat de verantwoordelijkheid wordt doorgeschoven naar de lokale 

besturen. 

Minister van omgeving Zuhal Demir (N-VA), erkent dat de waterproblematiek hoger op het 

politieke prioriteitenlijstje hoort en er actie nodig is. Een tweede ambitieuzer plan volgt tegen 

de lente van volgend jaar. Helaas zal het voor deze zomer alweer te laat zijn.Intussen rekent 

de minister op kleinere ‘quick wins’: het plaatsen van stuwen om water op te houden in beken 

en grachten, het dempen van afwateringsgrachten in bossen om de verdroging tegen te gaan. 

Steden en gemeente zullen dus het verschil moeten maken en worden gestimuleerd om een 

hemelwaterplan op te stellen. Een plan dat mikt op hergebruik van regenwater en meer 

infiltratie in de bodem 

Met Groen willen we de lead nemen en ambitieuze, structurele voorstellen over ontharding en 

klimaatrobuustheid naar voor schuiven.  “Er is geen andere keuze dan preventieve 

maatregelen te nemen”, zegt professor waterbeheer Patrick Meire (UAntwerpen), "want de 

waterbak in Vlaanderen loopt langzaam leeg. En water is nog veel bepalender voor ons leven 

dan het coronavirus."  

De komende decennia ingaan zonder plan is een recept voor een crisis, een crisis die je lang 

op voorhand had kunnen zien aankomen en dat kunnen we dus echt niet maken naar onze 

bevolking toe.  

  

GEMEENTE ALS TREKKER TEGEN DROOGTE 

Dat klimaatverstoring leidt tot langere periodes van droogte staat buiten kijf. Deze droogte 

blijft niet zonder gevolgen voor mens, economie en natuur. Tegelijk onttrekken landbouw, 

industrie en burgers steeds meer grondwater aan het land, waardoor het watertekort in droge, 

kwetsbare jaren verder oploopt. Die ‘race to the bottom’ kan alleen maar dramatisch aflopen. 

Het grondwatersysteem reageert traag op veranderingen. Zo zien we bijvoorbeeld dat de 

droogte die nu aanwezig is nog steeds een gevolg is van een reeds verlaagde grondwatertafel 

door de voorbije droge jaren.  Net daarom moet er ruim op tijd actie ondernomen worden om 

problemen te voorkomen. 

In 2018 werden de gemeenten door VMM bevraagd over de aanwezigheid van een 

hemelwaterplan of de plannen op dat vlak. 2/3de van de Vlaamse gemeenten gaf aan er reeds 

één te hebben of één op te maken in de volgende legislatuur. Merksplas gaf aan dat de 

opmaak van een basishemelwaterplan (en detailhemelwaterplan) niet nodig zou zijn. 

Basishemelwaterplan:  

- Beschikken over basishemelwaterplan voor de volledige gemeente: 12  

- Beschikken over basishemelwaterplan voor een deel van de gemeente: 5  

- Basishemelwaterplan is in opmaak: 59  

- Voorzien de opmaak van een basishemelwaterplan: 126  

- Vinden de opmaak niet nodig: 53  

- Geen info: 51 

  

En intussen regent het aanvragen voor grondwaterwinning… 

 

Via het DOV kan iedereen vlot de cijfers bekijken rond grondwaterwinningen op ons 

grondgebied. Zo zien we dat er momenteel lopende vergunningen zijn voor het oppompen van 

bijna 2 miljoen m³ grondwater per jaar. 2 miljoen is hallucinant! Ter vergelijking: een 

gemiddeld gezin van 4 verbruikt volgens VVM gemiddeld 348 liter water per dag, dat is 127 m³ 

https://www.integraalwaterbeleid.be/nl/stroomgebiedbeheerplannen/waterbeleidsnota/derde-waterbeleidsnota
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per jaar. We hebben dus lopende vergunning vergelijkbaar met het verbruik van 15 666 

gezinnen. 

Het merendeel situeert zich - we zijn dan ook een landelijke gemeente - in de land- en 

tuinbouw. We zien echter ook een aanzienlijk aandeel in bronbemalingen (droogzuiging op 

bouwwerven). In 2019 werden er vergunningen voor 145.000 m³ afgeleverd, in 2020 al voor 

145.000 m³. Dus 445.000 m³ van die 2 miljoen loopt gewoon de riolering in.  Zonde! 

  

Jaren Vergund jaardebiet (m³/j) 

Vergund 

dagdebiet(m³/d) 

Aantal 

vergunningen 

2002 8.500,00 150,00 3,00 

2004 12.200,00 67,00 2,00 

2005 7.235,00 90,00 2,00 

2006 17.434,00 48,60 3,00 

2007 72.833,00 260,11 8,00 

2008 55.590,00 191,00 8,00 

2009 106.621,00 363,00 12,00 

2010 31.433,00 108,00 9,00 

2011 154.937,00 1.754,90 17,00 

2012 31.557,00 86,50 6,00 

2013 72.800,00 2.954,00 10,00 

2014 92.810,00 697,50 9,00 

2015 99.136,00 318,00 10,00 

2016 15.090,00 54,00 2,00 

2017 222.390,00 3.368,47 16,00 

2018 109.624,00 1.764,00 11,00 

2019 438.749,00 9.206,00 27,00 

2020 440.692,00 4.755,00 13,00 

Eindtotaal 1.989.631,00 26.236,08 168,00 

  

Meer in detail zien we duidelijk een negatieve evolutie in de laatste jaren. In 2019 werd maar 

liefst 440.000 vergund op het ganse jaar en 2020 is zelfs nog straffer! Daar zitten we nu, 

ondanks een kleiner aantal vergunningen, met een bijkomend debiet dat intussen ook al gelijk 

is aan de 440.000m³ van 2019. 

In tijden zonder neerslag piekt het gebruik van grondwater. Dat gebeurt deels onder de radar. 

Als we de droogte effectief willen tegengaan, moeten we iets doen aan die illegale winning. 

Voor ondiepe grondwaterwinningen voor huishoudelijk gebruik (< 500 m³/jaar)  is er geen 

vergunningsplicht. Wil je als burger een grondwaterput boren, dan is er enkel een 

meldingsplicht bij de VMM. In 2018 waren er 57.000 putten gemeld in Vlaanderen maar ze 

worden niet allemaal gemeld. Ook dit mogen we niet onderschatten want vele kleintjes… 

Voor de grotere volumes die vooral bedrijven en landbouwers oppompen, is wel een 

vergunning nodig. Maar de Vlaamse Milieumaatschappij schat op basis van ervaring en 

controles op het terrein dat er 10 à 20 procent illegale winningen zijn. (zijnde via illegale 

putten of door het meer oppompen dan toegestaan) 

‘De onttrokken volumes zijn dan wel beperkt, we moeten er toch dringend paal en perk aan 

stellen’, zegt waterexpert Patrick Willems (KU Leuven). “Zeker nu grondwaterreserves 

moeilijker aangevuld raken, moeten we de onttrekkingen beter in kaart brengen en er strenger 

op toezien.” 

Volgens bioloog Jan Staes (UAntwerpen) wordt de impact van grondwaterwinningen 

systematisch onderschat. ‘Je kan geen miljoenen kubieke meter water oppompen en 

verwachten dat er geen algemene grondwaterpeildaling is. Daar komt nog bij dat er vaak meer 

opgepompt wordt bij droogte, als de natuur het al moeilijk heeft. De huidige situatie is 

onhoudbaar.’ 

Wanneer we kijken naar de verleende vergunningen op ons grondgebied, zien we dat maar 

liefst de helft door het gemeentebestuur werden afgeleverd. Een duidelijk standpunt – of nog 

beter een vergunningenbeleid - van ons gemeentebestuur kan en zal hierin dus een zeer 

belangrijke en  sturende rol moeten spelen.   

  

Gemeentebestuur MERKSPLAS 1.028.175 
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Provinciebestuur ANTWERPEN 928.699 

Vlaams Gewest 32.757 

Eindtotaal 1.989.631 

   

Zwembaden vol, kranen leeg... 

Door de coronacrisis is de kans groot dat de meeste mensen hun vakantie in eigen land 

doorbrengen. Daardoor zal het waterverbruik niet afnemen, in tegenstelling tot andere zomers. 

Sinds de coronamaatregelen onze leefwereld hebben beperkt tot ‘ons kot’ en bij uitbreiding 

onze tuin, is de vraag naar zwembaden verdubbeld stond in De Tijd te lezen. En zeer 

opvallend: mensen kiezen ook voor grotere exemplaren wist een verkoper op de radio te 

vertellen … 

Hoe zit dat in Merksplas? Bij de ondiepe grondwaterwinningen die dienen voor huishoudelijk 

gebruik is er geen vergunningsplicht. Na een schriftelijke vraag blijkt dit ook zo te zijn voor 

zwembaden. Het bestuur heeft dus geen zicht op hoeveel (vaste) zwembaden er in Merksplas 

staan te pronken in de achtertuinen. 

 

EEN HEMELWATERPLAN ALS BASIS 

De droogte in Vlaanderen is intussen een jaarlijks probleem. We vallen van het ene uiterste in 

het andere. Van nat tot zeer nat in februari en begin maart, met zelfs even dreigend 

overstromingsgevaar, tot aanhoudend droog, kurkdroog, vanaf de tweede helft van maart. Het 

blijkt toch heel wat minder goed gesteld te zijn met die waterstanden. 

Water oppompen uit de diepe grondwaterlagen geeft geen antwoord op de klimaatverstoring, 

maar is een grotere kans op droogtrekken van de omgeving. Erger nog: de te snelle afvoer 

van regenwater via grachten en greppels nadien willen compenseren door grondwater op te 

pompen, leidt net tot extra druk op ons watersysteem. 

We mogen het grondwater niet te veel gebruiken en proberen het volume zoveel mogelijk te 

behouden. Kanalen en rivieren hoog houden om reserves te behouden voor droge periodes. 

We moeten voorzichtig omspringen met het grondwater - en bij uitbreiding ons 

leidingwater.  Patrick Willems, waterkundige KU Leuven pleit er zelfs voor om het oppompen 

van grondwater duurder te maken. ‘Dat zal spaarzaamheid en hergebruik aantrekkelijker 

maken.’ 

De klimaatopwarming zorgt voor langere droogteperiodes, maar de regen daarna is ook 

heviger en intenser.  Onze winters zullen natter worden. Op jaarbasis hoeft de hoeveelheid 

neerslag dus niet te dalen. Het probleem is dat het water op die piekmomenten snel afgevoerd 

wordt. Verschillende  experten geven dan ook aan dat we dringend structurele maatregelen 

moeten nemen. 

Professor Patrick Meire, bioloog Dirk Draulans en Robin Verachtert (beleidsmedewerker water 

en klimaat bij Natuurpunt) spreken allemaal over het watervriendelijk maken van onze 

landschappen. We moeten “sponzen maken” die water ophouden met het oog op zowel 

droogte als overstromingsgevaar. Enkel zo kunnen we iets veranderen aan de lage 

grondwaterstanden.  

Water moet nog meer kunnen infiltreren. Hoe beter de watervoorraad in de winter wordt 

aangevuld, hoe minder problemen in de zomer. Een strenger infiltratiebeleid is nodig. De 

invoering van een infiltratiebonus, waarbij burgers en bedrijven financieel beloond worden als 

ze regenwater op hun grond in de bodem laten doorsijpelen, is een veelbelovende piste. 

Het grondwater wordt te weinig aangevuld. Er is veel te veel verharding (ook onder de grond), 

waardoor het water niet in de bodem kan sijpelen en gewoon weer wegstroomt. De verharding 

moet weg, niet alleen het asfalt, maar ook de drainagesystemen. De landbouw zal moeten 

accepteren dat er water op het veld kan komen staan. Waar drainagesystemen verdwijnen, 

kan een ander type landbouw op beoefend worden, of de landbouwers kunnen via een 

ruiloperatie meer geschikte grond aangeboden krijgen. 

Ons ecosysteem moet centraal staan in het streven naar propere waterlopen en robuuste 

grondwaterstanden. Investeren in natuur is een kostenefficiënte oplossing.  Natuurlijk 

rivierherstel leidt tot een grotere watercapaciteit en vertraagde afvoer, waardoor het 

grondwater sneller en beter wordt aangevuld. Investeren in meer bossen, moerassen en 

graslanden horen bij de noodzakelijke maatregelen tegen wateroverlast. Natuur houdt water 

vast en geeft het in periodes van schaarste vertraagd weer af. 

We moeten zorgen voor meer buffers die in nattere periodes het regenwater opvangen om 

tijdens de droge periodes langzaam te kunnen gebruiken. Van overstromingsbuffer naar 
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droogtebuffer. We zijn te lang gewoon geweest om water snel af te voeren naar zee, uit vrees 

voor overstromingen of omdat we er toch genoeg hadden, en daar is een belangrijke switch 

nodig,  

De oplossing moet dus komen van een totaal andere aanpak. De voorkeur moet dan ook gaan 

naar maatregelen die de systemen minder kwetsbaar maken.  Opritten en parkings 

doorlaatbaar maken, veel meer water bufferen, minder open ruimte volbouwen, het invoeren 

van een betonstop, veel meer regenwaterputten aanleggen, druppelirrigatie in de landbouw en 

de striktere toepassing van de juiste teelt op de juiste plaats. 

Daarom stelt Groen voor dat Merksplas zo snel mogelijk start aan een hemelwaterplan. 

Idealiter wordt dit plan opgemaakt samen met onze buurgemeenten voor de ganse regio. In 

de eerste plaats denken we dan ook aan Hoogstraten en Baarle-Hertog aangezien het 

kwetsbare stroomgebied van het Merkske in deze drie gemeenten ligt. Beide gemeenten gaven 

in de bevraging door VMM in 2018 bovendien aan de intentie te hebben voor een dergelijk 

hemelwaterplan. 

Een hemelwaterplan schept een kader voor een integrale ruimtelijke visie over waterbeheer. 

Een sterk hemelwaterplan bevat een klimaattoets, een visie over ontharding en infiltratie. Een 

gedegen waterplan respecteert de groen-blauwe assen in de omgeving en versterkt deze. 

Kortom, een essentieel instrument voor een toekomstgericht (en groen) lokaal beleid.  

Als we het probleem bij de wortel willen aanpakken, zullen we zaken structureel moeten 

aanpassen.  Dat leidt mogelijk tot onbegrip, maar is op lange termijn de enige keuze die te 

verdedigen valt. 

 

HOE EN WAAROM? 

Elke regio is nl uniek met zijn ondergrond, reliëf, ruimtelijke ordening, mogelijkheden, noden 

en knelpunten.  De opmaak van een hemelwaterplan gebeurt op vrijwillige basis met de 

gemeente (of enkele gemeenten samen) als trekker. Een goed plan maken, neemt tijd in 

beslag, gebeurt in fases en wordt op maat gemaakt van de gemeente of de regio. 

Voor de opmaak van een hemelwaterplan stelt de CIW (commissie integraal waterbeheer) een 

methodiek voor waarbij in een basiswaterplan doelstellingen worden bepaald, de 

basisgegevens (= huidige toestand) worden verzameld en geanalyseerd (SWOT), een visie en 

prioritering wordt uitgewerkt en verschillende oplossingen worden aangedragen. 

Op basis van dit basiswaterplan kan dan overgegaan worden op een detailwaterplan waarin 

definitieve keuzes worden gemaakt uit de vele mogelijkheden en een tijdshorizon wordt 

uitgewerkt en de juiste omstandigheden en randvoorwaarden gecreëerd worden om de 

oplossingen te kunnen implementeren. 

De Coördinatiecommissie Integraal Waterbeleid (CIW) legt deze basismethodologie goed uit in 

haar rapport ”Opmaak van een hemelwaterplan”.  

Het uiteindelijke doel van dit traject is dus om te komen tot een duidelijk stappenplan waar 

actief gewerkt wordt aan het behalen van winsten op vlak van waterborging, zodat voldoende 

water lokaal gebufferd en geïnfiltreerd wordt en het water niet meteen afvloeit. Uiteraard zal 

ook de nodige aandacht moeten gaan naar de risico’s van wateroverlast. Inzetten op al deze 

sporen zal niet altijd op elke locatie mogelijk zijn. Maatregelen moeten duurzaam, haalbaar en 

betaalbaar zijn. Een periodieke herziening van het plan in functie van een gewijzigd klimaat, 

wijzigend waterverbruik en variabele doelstellingen zal eveneens nodig zijn. 

Een plan dat gedragen wordt, dient uitgewerkt te worden met voldoende participatie en 

externe experten die hun licht laten schijnen over de mogelijkheden voor Merksplas. 

Gemeentelijke diensten, rioolbeheerders, waterbeheerders, natuurorganisaties, land- en 

tuinbouwers, de provincie, de buurgemeenten en vele andere actoren zijn stakeholders in dit 

traject.    De basisprincipes en ruimtelijke ideeën uit een hemelwaterplan zijn een onderdeel 

van een breder klimaatplan en worden dan ook afgestemd met de andere beleidsplannen van 

de Merksplas (ruimtelijk beleidsplan, groenplan, …). Zo wordt het plan een efficiënt instrument 

om een integrale ruimtelijke visie uit te werken. Bruikbaar voor het beleid. 

Zo wordt het plan ook een belangrijk ondersteunend instrument voor Merksplas bij de 

realisatie van haar ruimtelijke en klimaatdoelstellingen, zoals het terugdringen van verharding 

en versnippering en de uitbouw van een fijnmazig groenblauw netwerk. Enkel zo kunnen we de 

economische, maatschappelijke en ecologische gevolgen van wateroverlast en verdroging 

beperken en Merksplas robuust maken voor de klimaatverandering en de gevolgen ervan. 

   

VOORSTEL VAN BESLUIT 

https://wiki.groen.be/display/milieu/2020-05-13+Opmaak+van+een+hemelwaterplan


 pagina 20 van 32 

De gemeente verbindt zich ertoe een degelijk waterbeleid uit te werken.  

Art. 1: Er wordt een werkgroep opgericht met alle actoren (landbouw, tuinbouw, 

milieugroepen, experts, politieke vertegenwoordigers van alle partijen,... ) om maatregelen te 

kunnen nemen op korte en lange termijn. 

Art. 2: Het bestuur werkt aan een informatie- en sensibiliseringscampagne rond rationeel 

gebruik van grond- en hemelwater en bij uitbreiding leidingwater. Jaarlijks wordt 

gecommuniceerd via website en nieuwsbrief. Bestaande initiatieven (bvb: watertelt.be) worden 

op die manier ruim verspreid. 

Art. 3: Het bestuur werkt een beleid uit rond grondwaterwinning en zorgt daarbij ook voor 

handhaving. Vergunningen worden vanaf heden beperkt tot max. 10 jaar. Water van 

bronbemaling wordt daarbij in de toekomst opgevangen ipv deze te laten weglopen in onze 

riolering. Ongereglementeerde grondwaterwinningen worden gesanctioneerd en verzegeld.  

Art. 4: Het bestuur werkt aan een strategie voor het ontharden van Merksplas. Bij (her)aanleg 

van wegen, verkavelingen en voet- of fietspaden wordt bij voorkeur gekozen voor 

waterdoorlatende ondergrond. Ook privé-initiatieven zijn zeer belangrijk. Mensen en 

organisaties die maatregelen nemen voor ontharding en een betere infiltratie, worden beloond 

via een subsidieregeling. 

Art. 5: Het bestuur zet zich in om kleine landschapselementen aan te planten of te herstellen 

die het bufferen van water bevorderen. Het bestuur gaat meer en divers aanplanten, 

geïnspireerd op de filosofie van permacultuur. (de wetenschap voor het ontwerpen van de 

menselijke leefomgeving op een manier die ecologisch duurzaam en economisch stabiel is. 

Complexe ecosystemen in de natuur dienen hierbij als voorbeeld.) Ook private eigenaars 

worden hiertoe aangezet via een subsidieregeling. 

Art. 6: Het bestuur start met de opmaak van een hemelwaterplan als onderdeel van het 

klimaatplan. Intergemeentelijk overleg is nodig en dit hemelwaterplan wordt minstens 

afgestemd met buurgemeenten die door dezelfde waterlopen beïnvloed worden of er invloed 

op hebben. In optimale omstandigheden werkt Merksplas samen met Hoogstraten, Baarle-

Hertog én Rijkevorsel aan 1 regionaal hemelwaterplan.  De gemeenteraad wordt minimaal 

jaarlijks ingelicht over de voortgang van de opmaak, de opvolging en monitoring van de 

doelstellingen. Deze toelichting vindt ideaal in januari-maart plaats, net voor het "droge 

seizoen". 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) bevestigt dat verschillende beleidsniveaus, 

Vlaanderen en de provincie, hiermee bezig zijn en dat dergelijk waterbeleid een onderdeel is 

van het klimaatactieplan. Ook zal hiervoor samenwerking nodig zijn met andere gemeentes, 

wat reeds ter sprake is gekomen op de conferentie van Kempische burgemeesters. Hij voegt 

nog toe dat in de praktijk al heel wat zaken zijn gerealiseerd: maatregelen ter bevordering van 

de infiltratie, gescheiden stelsel met open grachten, wachtbekkens, knijpen voor vertraagde 

waterafvoer, nieuwe verkavelingen met waterdoorlaatbare klinkers, waterbuffering bij Biesloop 

en het Merkske, enz. Het waterbeleid zal ook besproken moeten worden op de verschillende 

adviesraden. Groen wil in zijn voorstel al verschillende voorafnames doen. De fractie Leefbaar 

Merksplas wil het plan opmaken met alle partners, zonder deze voorafnames.  Fractie Leefbaar 

kan zicht dan ook niet vinden in de conclusies van Groen en kan dit voorstel niet goedkeuren; 

Besluit Met 2 stemmen voor (Jef Schoofs, Jan De Bie), 15 stemmen tegen (Frank Wilrycx, Kris 

Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, 

Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, 

Nele Daems, Jan Quirijnen), 2 onthoudingen (Tine Van der Vloet, Luc Holthof) 

Dit agendapunt wordt verworpen. 

 

14. Oprichten van een werkgroep bestaande uit meerderheid en oppositie voor een 

post-corona herstelplan (toegevoegd agendapunt fractie N-VA). 

Feiten 

We zijn nu al een hele tijd aan het vechten tegen een onzichtbaar virus, maar het grijpt ons 

allemaal aan. Nu de regels weer wat losser zijn en het leven terug wat op gang komt, is het 

belangrijk om eens te kijken wat die crisis als gevolgen heeft. 
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We zien gevolgen op verschillende vlakken. Als we kijken naar het welzijn van de mens is er 

meer eenzaamheid geweest, spanningen in gezinnen,  werd het financieel wat moeilijker voor 

sommige burgers. We mogen dit niet onderschatten. 

Als we kijken naar onze plaatselijke handelaars en horeca zaken, zien we dat ze verplicht 

hebben moeten sluiten en het niet altijd eenvoudig was om het hoofd boven water te houden. 

Als we kijken naar onze verenigingen zowel van sport, cultuur en jeugd zien we dat ook 

zijn verschillende inkomsten zijn kwijt gespeeld door deze crisis. Ook het heropstarten vraagt 

veel meer dan anders. 

Ook de toeristische sector viel stil . Het is nu aan de gemeente om ook hier hun steentje bij 

te dragen. We hebben tal van mooie plaatsen die kunnen gepromoot worden, tal van B&B ‘s, 

vakantiehuizen of camping waar nu extra aandacht aan geschonken kan worden. 

… 

Voor ons lijkt het dan ook opportuun om een werkgroep op te richten om dit alles te 

bekijken. Een werkgroep waar zowel de meerderheid als elke oppositiepartij steeds in 

vertegenwoordigd zijn . 

Deze werkgroep kan ook worden aangevuld met mensen uit het veld die met hun expertise de 

vergaderingen kunnen bijwonen naargelang het besproken onderwerp.   

Men kan zich hier buigen over de 90 995,78 euro die men van Vlaanderen krijgt om de sport-, 

jeugd- en cultuurverenigingen te ondersteunen. 

Men kan kijken wat men voor de meest kwetsbare van onze gemeente nog extra kan doen 

door bv een speelpakket aan te bieden of een gezinsuitstap aan te bieden. Men heeft ook  nog 

de middelen voor deze doelgroep die men  van Vlaanderen krijgt. In Merksplas gaat dat over 

12 923,34 euro. Ook daar moet er bekeken worden hoe deze worden besteed. Ook komen er 

nog extra middelen voor de lokale strijd tegen armoede. In Merksplas gaat dat over 12 

243,17. Ook hier moet bekeken worden wat hiervan de juiste inzet gaat zijn. 

Men kan kijken of er bv een soort van Spetsersbon kan gegeven worden aan alle  burgers om 

zo de lokale handelaars en horeca zaken te ondersteunen. 

Men kan kijken  om het toerisme hier in Merksplas nog extra  in de kijker te zetten. 

Belangrijk hierbij is dan ook het financieel plaatje waar deze werkgroep zich dan ook moet 

over buigen. 

  

Voorstel van besluit: 

Art 1: Er wordt op zeer korte tijd een werkgroep opgericht waar steeds zowel leden van de 

meerderheid in zitten als leden van elke oppositie partij. 

Art 2: Deze werkgroep kan worden uitgebreid met mensen uit het veld indien nodig en 

afhankelijk van het besproken onderwerp. 

Art 3: Deze werkgroep denkt na over allerlei zaken waardoor onze ganse gemeente beter door 

de crisis heen komt. 

Art 4: Deze werkgroep koppelt de zaken die besproken zijn terug naar de 

gemeenteraadsleden, naar de bevolking of meer specifiek naar de doelgroep waarover men 

spreekt. 

Motieven 

 We stilaan uit de crisis aan het komen zijn en veel van het “ gewone “ leven terug aan 

het opstarten zijn 

 We samen als meerderheid en als oppositie onze ganse bevolking vertegenwoordigen 

 We samen veel kunnen leren van deze crisis om bepaalde zaken aan te pakken 

 We van Vlaanderen een hele som gekregen hebben om onze sport-, jeugd- en 

cultuurverenigingen te ondersteunen en dat dit dan ook zeer goed moet worden 

verdeeld onder deze verenigingen 

 Het belangrijk is om samen te kijken hoe we alle burgers een hart onder de riem 

kunnen steken 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat er in deze corona-crisis al heel wat 

ondersteuning op infrastructureel en logistiek vlak door het gemeentebestuur wordt geboden. 

Het bestuur wil graag kort op de bal spelen en daarbij heel flexibel te werk gaan. De 

maatschappelijk werkers van het OCMW die persoonlijke contacten verzorgen met hun 

cliënteel kunnen best de doelgroep omschrijven voor de extra sociale steun. De 90.000 euro 
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subsidie voor sport, cultuur en jeugd kunnen best op voorstel van de betreffende adviesraden 

worden besteed waarbij onze voorkeur gaat naar structurele investeringen. Met de handelaars 

is nauw contact om de corona-aanpak zo goed mogelijk te ondersteunen. Daarenboven geeft 

de gemeente altijd al veel steun aan de eigen handelaars, de verenigingen en via het OCMW 

ook aan de kwetsbaren uit onze gemeente. De fractie Leefbaar kan dit voorstel niet 

goedkeuren; 

Besluit Met 4 stemmen voor (Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof), 15 

stemmen tegen (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen 

Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, Josée 

Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen) 

Dit agendapunt wordt verworpen. 

 

 

15. Kwetsbare groepen - grootste noden van corona-crisis lenigen (toegevoegd 

agendapunt fractie Groen). 

Wetgeving 

Ministerieel Besluit houdende dringende maatregelen om de verspreiding van het coronavirus 

COVID-19 te beperken (23 maart 2020) 

-        wijziging 24 maart 2020 

-        wijziging 27 maart 2020 

-        wijziging 3 april 2020 

-        wijziging 17 april 2020 

-        wijziging 30 april 2020 

-        wijziging 8 mei 2020 

-        wijziging 15 mei 2020 

-        wijziging 20 mei 2020 

-        wijziging 25 mei 2020 

-        wijziging 30 mei 2020 

-        wijziging 5 juni 2020 

Feiten 

De getuigenis van Dylan (13) midden mei maakte heel veel reactie los. Dylan vertelde dat hij 

meer geld wenst voor zijn familie, zodat ze eten zouden kunnen kopen. Corona heeft zichtbaar 

gemaakt hoe veel mensen in een precaire situatie leven, en hoe snel het water hen aan de 

lippen staat. 

De coronacrisis heeft het armoedeprobleem voor veel gezinnen niet enkel zichtbaarder 

gemaakt, maar ook vergroot. Mensen die van een uitkering leven bijvoorbeeld, en sowieso al 

moeite hebben om de eindjes aan elkaar te knopen. Zij krijgen geen compensatie, omdat ze 

geen inkomen verliezen, terwijl hun kosten wel sterk zijn toegenomen. Door het 

hamstergedrag van veel mensen waren veel goedkope producten uitverkocht. Gezinnen die 

het moeilijk hebben kwamen daardoor direct in de problemen." 

Daarnaast zijn veel mensen met een laag inkomen aangewezen op de private huurmarkt waar 

de huurprijzen niet zijn aangepast aan het gezinsinkomen. 

Volgens Statbel telt Merksplas (cijfers 2019) 

-        756 eenpersoonshuishoudens 

-        2 616 meerpersoonshuishoudens 

  

VOORSTEL VAN BESLUIT 

Art.1   Het lokaal bestuur kiest er voor een budget te voorzien dat kan gebruikt worden voor 

kwetsbare gezinnen. Daarmee kan een premie/steun voorzien worden die kan toegekend 

worden aan kwetsbare gezinnen en personen. Het volledige budget dat gemeente Merksplas 

ontvangt uit het Vlaams noodfonds corona voor de financiële ondersteuning van kwetsbare 

gezinnen wordt hierbij minimaal ingezet. 

De steun kan na overleg met de maatschappelijk werkers van het OCMW bijvoorbeeld besteed 

worden voor de aankoop van voeding, de aankoop van telefoonbudget, ondersteuning bij de 

betaling van huishuur, het opladen van de budgetmeter, de kosten verbonden aan een 

energiefactuur, ondersteuning bij de opvoeding van de kinderen … 
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Art.2   Het gemeentebestuur voorziet extra mondmaskers specifiek voor kwetsbare groepen en 

laat deze bedelen via het OCMW.. 

Art. 3  Het gemeentebestuur koopt speel- en knutselmateriaal aan en laat dit verdelen door 

het OCMW bij het begin van de zomervakantie aan kwetsbare gezinnen. 

Art. 4  Toegankelijke en kwaliteitsvolle kinderopvang is van primordiaal belang. De meest 

precaire groep, die van de alleenstaande ouders, wordt extra onder druk gezet. Het 

gemeentebestuur voert een nultarief voor kwetsbare gezinnen voor een beperkte periode. 

Art. 5  Het college van burgemeester en schepenen rapporteert over deze uitvoering op elke 

volgende gemeenteraad in 2020 en aan de raadsleden tussentijds via e-mail. 

Motieven 

Een gemeentebestuur kan een belangrijke rol spelen bij de geleidelijke opstart post-corona de 

volgende weken en maanden. Meer nog, het gemeentebestuur heeft de plicht om die 

belangrijke rol op te nemen. 

Uiteraard wordt het gemeentebestuur geacht te werken binnen de federale richtlijnen. 

Volksgezondheid blijft primeren en het post-corona-herstel moet dus passen in de gefaseerde 

uitweg die door de Nationale Veiligheidsraad wordt gedirigeerd. Een strikte naleving hiervan 

blijft cruciaal. 

De impact van de Corona-crisis op het maatschappelijke leven zal ingrijpend zijn. Het is te 

vroeg om na te gaan hoe diep de gevolgen zich zullen laten voelen, maar vermoedelijk zullen 

we definitief een andere kijk hebben op een aantal zaken, zoals bijvoorbeeld het gebruik van 

openbare ruimte, mobiliteit, hygiëne, ouderenzorg, publieke evenementen … 

Dit betekent dat ook een gemeentebestuur hierop zal moeten inspelen door de beleidsvisie bij 

te stellen. Met deze beslissing wil het gemeentebestuur echter eerder focussen op het 

flankerend heropstartbeleid op korte termijn om de negatieve gevolgen zoveel als mogelijk op 

te vangen. Het langetermijnperspectief zal later aan bod moeten komen na een verder 

onderzoek en – gelet op het belang voor de gemeente - een open politiek debat binnen de 

gemeenteraad. 

Mensen in een kwetsbare situatie dreigen het meest te worden geraakt door deze coronacrisis. 

Ze beschikken dikwijls niet over de nodige marge om een gepast antwoord te bieden op de 

acute problemen die zich nu stellen. Sommige gevolgen laten zich meteen voelen en vragen 

om oplossingen op korte termijn, zoals bijvoorbeeld de stijging van de steunaanvragen bij de 

OCMW’s (door de tijdelijke werkloosheid en veel kleine zelfstandigen en freelancers die het 

hoofd niet langer boven water houden), de isolatie van oudere mensen, het bereiken van 

inwoners met een andere culturele achtergrond of die het Nederlands niet machtig zijn. Andere 

gevolgen zullen zich eerder op middellange en lange termijn laten voelen, zoals bijvoorbeeld 

de gevolgen van de economische crisis, de leerachterstand bij kinderen uit meer kwetsbare 

gezinnen, de langdurige stress en de verslechtering van de geestelijke gezondheid. 

Elke persoon heeft recht op maatschappelijke dienstverlening. Deze heeft tot doel eenieder in 

de mogelijkheid te stellen een leven te leiden dat beantwoordt aan de menselijke waardigheid. 

Dit is een basisprincipe uit onze welvaartsstaat en is de expliciete opdracht van ons OCMW 

(artikel 1 van de OCMW-wet). Deze dienstverlening voorzien is dus een kerntaak van ons 

lokaal bestuur. Dat maakt dat het lokaal bestuur ook aan zet is om op dit vlak de noden te 

detecteren en in te staan voor een ondersteuningsaanbod op maat. 

De gevolgen van de crisis zullen zich lang laten voelen. Als lokaal bestuur hebben we een 

cruciale rol om ervoor te zorgen dat er zo weinig mogelijk mensen uit de boot vallen. Het gaat 

dan over tijdelijke ondersteuning om de grootste noden te ledigen en een gepast aanbod om 

zo snel mogelijk terug op eigen benen te kunnen lopen. 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) wijst er op dat het OCMW zich daar 

dagdagelijks mee bezighoudt. Zo ook de Oversteek, het Huis van het kind en de fietsbib in 

samenwerking met de maatschappelijk werkers. Het bestuur wil de sociaal werkers geen extra 

regels opleggen om hun taak te vervullen; 

schepen Leen Kerremans (Leefbaar) stelt dat mensen de weg naar het sociaal huis niet altijd 

vinden, in weerwil van wat je in deze corona-crisis zou verwachten; via telefonische contacten 

en drempelverlagende maatregelen en dienstverlening tracht men het sociaal huis breder 

bekend te maken. 
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gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) geeft aan dat mensen soms letterlijk niet weten 

waar het sociaal huis staat; 

Besluit Met 4 stemmen voor (Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof), 15 

stemmen tegen (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen 

Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, Josée 

Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen) 

Dit agendapunt wordt verworpen. 

 

16. Corona-fonds verenigingen - ondersteuning verenigingsleven (toegevoegd 

agendapunt fractie Groen) . 

Wetgeving 

Ministerieel Besluit houdende dringende maatregelen om de verspreiding van het coronavirus 

COVID-19 te beperken (23 maart 2020) 

-        wijziging 24 maart 2020 

-        wijziging 27 maart 2020 

-        wijziging 3 april 2020 

-        wijziging 17 april 2020 

-        wijziging 30 april 2020 

-        wijziging 8 mei 2020 

-        wijziging 15 mei 2020 

-        wijziging 20 mei 2020 

-        wijziging 25 mei 2020 

-        wijziging 30 mei 2020 

-        wijziging 5 juni 2020 

Feiten 

Door de corona-maatregelen komen bepaalde werkingen en evenementen van lokale 

verenigingen in het gedrang, wat een impact kan hebben op de verenigingen zelf, hun werking 

en hun voortbestaan. 

Mee om die reden besliste de Vlaamse Regering over de verdeling van een Vlaams noodfonds 

corona van bijna 300 miljoen euro. Dat geld is onder andere bestemd voor cultuur-, sport- en 

jeugdverenigingen, siertelers, organisatoren van evenementen, maar ook voor freelancers en 

zelfstandigen die van die sectoren afhangen. 

30% van het budget daarvan gaat naar lokale besturen. Zij kunnen hiermee aan de slag om 

lokale cultuur-, jeugd- en sportverenigingen te ondersteunen. Merksplas zou voor dit doel over 

90 995,78 euro uit dit fonds kunnen beschikken. 

  

VOORSTEL VAN BESLUIT 

Art.1   De gemeenteraad beslist om een ‘coronafonds voor verenigingen’ op te richten. Uit dit 

fonds kunnen verenigingen op aanvraag een eenmalige verhoging van hun subsidie verkrijgen 

bovenop hun werkingssubsidie, mits ze kunnen aantonen dat de corona-crisis ingrijpende 

gevolgen heeft voor hun werking. 

Het volledige budget dat gemeente Merksplas ontvangt uit het Vlaams noodfonds corona ter 

ondersteuning van lokale cultuur-, jeugd- en sportverenigingen komt in dit corona-fonds voor 

verenigingen terecht.  

Art. 2  De gemeenteraad beslist dat de open schuren op de Kolonie en andere gemeentelijke 

terreinen in openlucht in 2020 gratis ter beschikking worden gesteld aan de lokale 

verenigingen. Daarbij krijgen erkende verenigingen voorrang. 

Het gemeentebestuur neemt op deze terreinen de nodige maatregelen om de toegankelijkheid 

voor kinderwagens, rolstoelen, rollators … te garanderen indien dit nog noodzakelijk zou zijn. 

Art.3   De gemeenteraad beslist dat het gemeentebestuur een generiek draaiboek opstelt voor 

evenementen in openlucht en in de open schuren op de Kolonie dat organisatoren informeert 

over de te nemen maatregelen (mondmaskers, ontsmetten …). 

In dat draaiboek is ook aandacht voor de toegankelijkheid voor kinderwagens, rolstoelen, 

rollators … 

Dit draaiboek wordt op korte termijn ter beschikking gesteld aan de lokale verenigingen. 
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Art.4   De gemeenteraad beslist dat het gemeentebestuur specifieke materialen en 

infrastructuur gratis ter beschikking stelt aan Merksplasse verenigingen en organisatoren 

wanneer die materialen en infrastructuur nodig zijn om activiteiten op een corona-veilige 

manier te organiseren zoals spatschermen, ontsmettingsmiddelen, nadars … 

Art.5   De gemeenteraad beslist om een tijdelijke werkgroep op te richten met 

vertegenwoordigers van alle betrokken actoren (gemeentelijke diensten, adviesraden, politieke 

vertegenwoordigers van alle partijen,... ) om de maatregelen uit deze 

gemeenteraadsbeslissing uit te werken, maar ook andere noodzakelijke maatregelen op korte 

en lange termijn voor te bereiden. 

Motieven 

Een gemeentebestuur kan een belangrijke rol spelen bij de geleidelijke opstart post-corona de 

volgende weken en maanden. Meer nog, het gemeentebestuur heeft de plicht om die 

belangrijke rol op te nemen. 

Uiteraard wordt het gemeentebestuur geacht te werken binnen de federale richtlijnen. 

Volksgezondheid blijft primeren en het post-corona-herstel moet dus passen in de gefaseerde 

uitweg die door de Nationale Veiligheidsraad wordt gedirigeerd. Een strikte naleving hiervan 

blijft cruciaal. 

De impact van de corona-crisis op het maatschappelijke leven zal ingrijpend zijn. Het is te 

vroeg om na te gaan hoe diep de gevolgen zich zullen laten voelen, maar vermoedelijk zullen 

we definitief een andere kijk hebben op een aantal zaken, zoals bijvoorbeeld het gebruik van 

openbare ruimte, mobiliteit, hygiëne, ouderenzorg, publieke evenementen … 

Dit betekent dat ook een gemeentebestuur hierop zal moeten inspelen door de beleidsvisie bij 

te stellen. Met deze beslissing wil het gemeentebestuur echter eerder focussen op het 

flankerend heropstartbeleid op korte termijn om de negatieve gevolgen zoveel als mogelijk op 

te vangen. Het langetermijnperspectief zal later aan bod moeten komen na een verder 

onderzoek en – gelet op het belang voor de gemeente - een open politiek debat binnen de 

gemeenteraad. 

Privé- en publieke activiteiten zoals culturele, feestelijke, sportieve en recreatieve 

evenementen waren sinds de start van de lockdown verboden. Daarnaast dienden inwoners 

hun contacten te beperken tot hun contactbubbel en waren enkel essentiële verplaatsingen 

mogelijk. Dit was noodzakelijk in het kader van de volksgezondheid, die uiteraard boven alles 

primeert. Maar we moeten niet alleen voor onze lichamelijke gezondheid zorgen, maar ook 

voor het psychisch welzijn. En dat vergt in tijden van isolatie extra aandacht. 

Het wegvallen van dagelijkse structuur, vaste ontspanningsmomenten en contacten met 

vrienden en familie zorgt voor veel mensen voor spanning. Dit wordt nog versterkt doordat 

kinderen niet naar school kunnen en geen mogelijkheden hebben om buitenshuis te gaan 

spelen. 

Tot slot is er nog de onzekerheid over wat nog zal komen. Het is dus heel erg belangrijk dat 

we als gemeentebestuur bij de heropstart ook aandacht hebben voor de levenskwaliteit van 

onze inwoners. 

De heropstart van de vrijetijdsactiviteiten zal een belangrijk onderdeel vormen van de 

terugkeer naar het normale sociale leven. Dit zal echter in fases gebeuren, en mogelijk nog 

lange tijd met duidelijke restricties. Toch kan nu ook al veel.  

Veel vrijetijdsactiviteiten zijn een initiatief van het gemeentebestuur (kinderopvang …) of van 

lokale spelers, ondersteund door de gemeente. Voor de heropstart van het normaal sociale, 

culturele en sportieve leven draagt het gemeentebestuur een grote verantwoordelijkheid. 

Bij deze heropstart dient ook rekening gehouden te worden met de diverse relatie- en 

gezinsvormen bij het bepalen van richtlijnen voor samenkomsten en contacten. Initiatieven die 

worden opgezet en locaties die worden opengesteld moeten zo toegankelijk mogelijk zijn voor 

mensen met een handicap. Even belangrijk is om ook oog te hebben voor de toegankelijkheid 

van alle communicatie. 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat het gemeentebestuur zich 

met de drie adviesraden van sport, cultuur en jeugd zal buigen over de verdeling van de 

middelen. De gemeente stelt reeds heel wat infrastructuur ter beschikking en staat in voor 

logistieke en materiële ondersteuning. 
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Besluit Met 4 stemmen voor (Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof), 15 

stemmen tegen (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen 

Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, Josée 

Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen) 

Dit agendapunt wordt verworpen. 

 

17. Jeugdkampen in Merksplas - terbeschikkingstelling infrastructuur kolonie - 

oproep aan grondeigenaars (toegevoegd agendapunt fractie Groen). 

Wetgeving 

Ministerieel Besluit houdende dringende maatregelen om de verspreiding van het coronavirus 

COVID-19 te beperken (23 maart 2020) 

-        wijziging 24 maart 2020 

-        wijziging 27 maart 2020 

-        wijziging 3 april 2020 

-        wijziging 17 april 2020 

-        wijziging 30 april 2020 

-        wijziging 8 mei 2020 

-        wijziging 15 mei 2020 

-        wijziging 20 mei 2020 

-        wijziging 25 mei 2020 

-        wijziging 30 mei 2020 

-        wijziging 5 juni 2020 

Feiten 

Jeugdbewegingen mogen deze zomer op kamp. Al zullen die dit jaar iets anders verlopen dan 

andere jaren. Organisatoren van jeugdkampen dienen zich te houden aan volgende principes: 

-        Wie ziek is, mag niet mee op kamp. 

-        Groepen dienen opgedeeld in bubbels van maximum 50 personen. In die bubbels is 

contact met elkaar mogelijk, moet je geen afstand houden en geen mondmasker gebruiken. 

-        Gegevens bijhouden van de deelnemers is verplicht. 

-        In geval van zieke leden, leiding of kookouders dient een stappenplan gevolgd te 

worden. Eerste stap daarbij is een dokter consulteren. 

-        Alle deelnemers moeten goed op de hoogte zijn van de maatregelen die gelden op 

kamp. 

-        Hygiëne is essentieel, zowel wat betreft voor persoonlijke hygiëne, infrastructuur en 

materiaal. 

-        Spelen en activiteiten worden aangepast. 

  

In de media vernemen we dat heel wat jeugdbewegingen nog op zoek zijn naar een geschikte 

kampplaats voor deze zomer. Onder meer omdat jeugdkampen in het buitenland beperkt zijn, 

maar ook omdat verschillende kampen niet kunnen doorgaan op de oorspronkelijke locatie in 

gebieden getroffen door de varkenspest. 

Merksplas Kolonie is voor vele Belgen nog een onontdekte parel. De veelheid aan open 

terreinen en de nabijheid van bossen en natuur maken het een ideale plek voor jeugdkampen. 

Dat bewees de editie van Krinkel in 2017 toen 4 000 Chiro-leden op het domein verbleven. 

Bovendien is het gemeentebestuur eigenaar van die gronden. 

Daarnaast telt Merksplas nog verschillende andere terreinen die perfect in aanmerking komen 

als een geschikte kampplaats voor jeugdbewegingen. 

  

VOORSTEL VAN BESLUIT 

Art.1   De gemeenteraad beslist om haar kampeerterreinen en landbouwgronden op Merksplas 

Kolonie dit jaar ter beschikking te stellen voor jeugdkampen(niet Merksplasse verenigingen) 

aan prijzen van categorie B. 

De keuken die deel uitmaakt van de infrastructuur van de Open Schuren wordt voor 

jeugdkampen eveneens ter beschikking gesteld aan het tarief van categorie B (erkende 

Merksplasse verenigingen, scholen, politieke partijen en activiteiten voor het goede doel). 
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Art.2   De gemeenteraad beslist om in verband met COVID-19 geen extra (onnodige) regels op 

te leggen aan jeugdkampen die dit jaar verblijven op het Merksplasse grondgebied. Uiteraard 

gelden wel de richtlijnen van de hogere overheden. 

Art.3   De gemeenteraad beslist dat het lokaal bestuur een contactpersoon aanduidt waarbij de 

groepsverantwoordelijken van jeugdkampen die dit jaar verblijven op het Merksplasse 

grondgebied terecht kunnen. Zo weten de groepen het lokaal bestuur ook te vinden in het 

geval dat nodig is. 

Art.4   De contactpersoon verzamelt informatie over huisartsen in Merksplas, 

huisartsenwachtpost en andere medische diensten en brieft de bezoekende kampgroepen 

hierover correct. Daarnaast wijst de contactpersoon de kampgroepen ook de weg naar lokale 

handelaars. 

Art.5   De gemeenteraad beslist dat dit aanbod dient gepubliceerd te worden op de websites 

www.soszomerkamp.be, www.opkamp.be en gelijkaardige websites. 

Art.6   De gemeenteraad geeft opdracht aan het college van burgemeester en schepenen om 

ook Merksplasse grondeigenaars op te roepen om het voorbeeld van het gemeentebestuur te 

volgen. 

Motieven 

Ons dorp heeft alles wat een jeugdbeweging kan wensen voor een zomerkamp. Geschikte 

terreinen, prachtige natuur en alle mogelijke voorzieningen zoals winkels. Een jeugdkamp in 

Merksplas heeft echter niet alleen voordelen voor de jeugdbewegingen in kwestie. Ook voor 

lokale handelaars kan dit kansen bieden. 

De aanwezigheid van verschillende jeugdkampen op het grondgebied kan een duurzaam effect 

hebben naar bekendheid van ons dorp en toerisme op lange termijn. 

Merksplasse jeugdbewegingen en Merksplasse kinderen konden in het verleden maar ook dit 

jaar rekenen op de gastvrijheid van verschillende gemeentebesturen en terreineigenaars. Het 

is dan ook logisch dat het Merksplasse gemeentebestuur zijn verantwoordelijkheid opneemt en 

bereid is tot een wederdienst aan de andere jeugdbewegingen en kinderen uit andere 

gemeenten. 

Een gemeentebestuur kan een belangrijke rol spelen bij de geleidelijke opstart post-corona de 

volgende weken en maanden. Meer nog, het gemeentebestuur heeft de plicht om die 

belangrijke rol op te nemen. 

Uiteraard wordt het gemeentebestuur geacht te werken binnen de federale richtlijnen. 

Volksgezondheid blijft primeren en het post-corona-herstel moet dus passen in de gefaseerde 

uitweg die door de Nationale Veiligheidsraad wordt gedirigeerd. Een strikte naleving hiervan 

blijft cruciaal. 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat Merksplas via Krinkel reeds 

naambekendheid geniet bij de jeugdbewegingen (althans van de CHIRO). Er zijn al wat 

spontane aanvragen binnengelopen. De jeugddienst werkt aan een draaiboek om 

jeugdbewegingen te ontvangen op de Kolonie. De gemeente houdt de retributie van 100 euro 

per hectare aan; 

Besluit Met 4 stemmen voor (Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof), 15 

stemmen tegen (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen 

Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, Josée 

Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen) 

Dit agendapunt wordt verworpen. 

 

18. Ruimte creëren om verkeersveilige en corona-veilige straten te garanderen 

(toegevoegd agendapunt fractie Groen). 

Wetgeving 

Ministerieel Besluit houdende dringende maatregelen om de verspreiding van het coronavirus 

COVID-19 te beperken (23 maart 2020) 

-        wijziging 24 maart 2020 

-        wijziging 27 maart 2020 

-        wijziging 3 april 2020 



 pagina 28 van 32 

-        wijziging 17 april 2020 

-        wijziging 30 april 2020 

-        wijziging 8 mei 2020 

-        wijziging 15 mei 2020 

-        wijziging 20 mei 2020 

-        wijziging 25 mei 2020 

-        wijziging 30 mei 2020 

-        wijziging 5 juni 2020 

Feiten 

De wegcode omschrijft een "speelstraat" als een openbare weg waar tijdelijk en tijdens 

bepaalde uren aan de toegangen een hek geplaatst is met het verkeersbord C3 voorzien van 

een onderbord met daarop de vermelding "speelstraat". 

Een schoolstraat wordt in de wetgeving omschreven als een openbare weg in de nabijheid van 

een onderwijsinstelling waar tijdelijk en tijdens bepaalde uren aan de toegangen 

motorvoertuigen geweerd worden door een verkeersbord C3 voorzien van een onderbord met 

daarop de vermelding schoolstraat, tenzij het onderbord in een uitzondering voorziet voor 

bepaalde motorvoertuigen. 

Motorvoertuigen’ worden geweerd in een schoolstraat, maar hierop kunnen uitzonderingen 

worden voorzien. 

De wegcode omschrijft “woonerf" en "erf" als een of meer speciaal ingerichte openbare wegen 

waarvan de toegangen zijn aangeduid met verkeersborden F12a, en de uitgangen met 

verkeersborden F12b. 

In het "woonerf" overweegt de woonfunctie. 

Het "erf" is een zone waarvan de kenmerken overeenstemmen met die van het woonerf, maar 

waar de activiteiten verruimd kunnen zijn tot ambacht, handel, toerisme, onderwijs en 

recreatie. 

Het principe van een schoolstraat is door de wetgever aanvankelijk bedoeld als een maatregel 

om voor meer verkeersveiligheid te kunnen zorgen in schoolomgevingen. Deze maatregel kan 

in deze corona-tijden echter ook ingezet worden om een corona-veiligere schoolomgeving te 

garanderen. In een schoolstraat kan men immers op een veilige manier voldoende afstand van 

elkaar houden.  

  

VOORSTEL VAN BESLUIT 

Art.1   De gemeenteraad beslist om ervoor te zorgen dat kinderen, jongeren en hun ouders 

zich zowel verkeersveilig als corona-veilig kunnen verplaatsen. Daarvoor maakt het als 

gemeentebestuur op schooldagen straten autovrij volgens het principe van schoolstraten. Dit 

wordt verder uitgewerkt met de betrokken Merksplasse scholen. 

Art.2   De gemeenteraad beslist om ervoor te zorgen dat kinderen, jongeren en hun ouders 

zich zowel verkeersveilig als corona-veilig kunnen ontspannen in hun straat. Daarvoor maakt 

het als gemeentebestuur tijdens de zomervakantie verschillende straten in woonbuurten 

autovrij volgens het principe van speelstraten of woonerven. 

Motieven 

Een gemeentebestuur kan een belangrijke rol spelen bij de geleidelijke opstart post-corona de 

volgende weken en maanden. Meer nog, het gemeentebestuur heeft de plicht om die 

belangrijke rol op te nemen. 

Uiteraard wordt het gemeentebestuur geacht te werken binnen de federale richtlijnen. 

Volksgezondheid blijft primeren en het post-corona-herstel moet dus passen in de gefaseerde 

uitweg die door de Nationale Veiligheidsraad wordt gedirigeerd. Een strikte naleving hiervan 

blijft cruciaal. 

De impact van de corona-crisis op het maatschappelijke leven zal ingrijpend zijn. Het is te 

vroeg om na te gaan hoe diep de gevolgen zich zullen laten voelen, maar vermoedelijk zullen 

we definitief een andere kijk hebben op een aantal zaken, zoals bijvoorbeeld het gebruik van 

openbare ruimte, mobiliteit, hygiëne, ouderenzorg, publieke evenementen … 

Dit betekent dat ook een gemeentebestuur hierop zal moeten inspelen door de beleidsvisie bij 

te stellen. Met deze beslissing wil het gemeentebestuur echter eerder focussen op het 

flankerend heropstartbeleid op korte termijn om de negatieve gevolgen zoveel als mogelijk op 

te vangen. Het langetermijnperspectief zal later aan bod moeten komen na een verder 
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onderzoek en – gelet op het belang voor de gemeente - een open politiek debat binnen de 

gemeenteraad. 

Privé- en publieke activiteiten zoals culturele, feestelijke, sportieve en recreatieve 

evenementen waren sinds de start van de lockdown verboden. Daarnaast dienden inwoners 

hun contacten te beperken tot hun contactbubbel en waren enkel essentiële verplaatsingen 

mogelijk. Dit was noodzakelijk in het kader van de volksgezondheid, die uiteraard boven alles 

primeert. Maar we moeten niet alleen voor onze lichamelijke gezondheid zorgen, maar ook 

voor het psychisch welzijn. En dat vergt in tijden van isolatie extra aandacht. 

Het wegvallen van dagelijkse structuur, vaste ontspanningsmomenten en contacten met 

vrienden en familie zorgt voor veel mensen voor spanning. Dit wordt nog versterkt doordat 

kinderen niet naar school kunnen en geen mogelijkheden hebben om buitenshuis te gaan 

spelen. 

Tot slot is er nog de onzekerheid over wat nog zal komen. Het is dus heel erg belangrijk dat 

we als gemeentebestuur bij de heropstart ook aandacht hebben voor de levenskwaliteit van 

onze inwoners. 

De heropstart van de vrijetijdsactiviteiten zal een belangrijk onderdeel vormen van de 

terugkeer naar het normale sociale leven. Dit zal echter in fases gebeuren, en mogelijk nog 

lange tijd met duidelijke restricties. Toch kan nu ook al veel. 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) wijst op de 24 speelpleintjes die de 

gemeente ondertussen rijk is. Met de inrichting van een schoolstraat verplaats je het probleem 

naar naastliggende straten. Dergelijke ingrepen dienen ook voorgelegd te worden aan een 

bewonersvergadering.  Voor de Kloosterstraat geldt nu een tijdelijke regeling, omwille van de 

Corona-beperkingen. De basisschool heeft het pleintje aan de overkant nodig voor het kunnen 

respecteren van de afstand tussen bubbels; 

schepen Karel Lenaerts wijst op een groter draagvlak - ook bij de GAV - voor een fietsstraat 

dan voor een schoolstraat; 

Besluit Met 4 stemmen voor (Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof), 15 

stemmen tegen (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen 

Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, Josée 

Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen) 

Dit agendapunt wordt verworpen. 

Rondvraag 

19. Rondvraag. 

Wetgeving 

Ingevolge artikel 31 van het decreet lokaal bestuur en artikel 11 van het huishoudelijk 

reglement van de gemeenteraad wordt aan de raadsleden de mogelijkheid geboden aan het 

schepencollege vragen te stellen. 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

'In november waren er bewonersvergaderingen voor Koekhoven en de Moerstraat. Wat is 

de stand van zaken in beide dossiers? Moerstraat is echt aan vervanging toe…' 

schepen Kris Govers (Leefbaar) antwoordt dat de Moerstraat aanbesteed is. De koude 

verhinderde de uitvoering van de werken in de winter. De aannemer werd nadien opgevorderd 

om aan de autostrade te werken. Na de Steenweg op Turnhout zullen de werken aan de 

Moerstraat beginnen. Volgende week is het opening van de biedingen voor Koekhoven; 

  

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

'Op de Kolonie op de dijk/ringgracht zijn er verschillende plekken waar oude 

prikkeldraadversperringen een gevaar vormen.  Niet alleen voor het wild dat er vertoeft 

maar zeker ook voor de recreatieve gebruiker. Kan dit worden weggehaald? Het gaat over 

opgerolde oude draad op het Westelijke deel van de dijk tussen kapeldreef en stwg. Op 

Rijkevorsel.' 

schepen Kris Govers (Leefbaar) antwoordt dat dit is doorgegeven aan de technische dienst; 
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gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

'In het CBS van 05/05 zien we de contractuele aanstelling van een nieuwe voltijdse 

boekhouder. Wanneer gaat deze persoon van start? Intussen is de vorige medewerker 

met pensioen sinds 1 mei 2020.  Waarom is er niet gewerkt naar een overlap om een 

betere overdracht van taken te bekomen?' 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de nieuwe boekhouder aan de 

slag gaat per 22 juni 2020 en gebriefd wordt door de collega en de financieel directeur; 

  

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

'In het CBS van 12/05 lezen we de weigering van een vergunning voor de huisvesting van 

seizoensarbeiders in Leopoldstraat 4. Wat is de visie van CBS op de plaats en manier van 

huisvesten van seizoenarbeiders?' 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er een werkgroep is opgericht 

in samenspraak met IOK die de mogelijkheden onderzoekt. De voorkeur van het bestuur gaat 

uit naar mobiele units die aan het bedrijf worden geplaatst; 

  

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

'Ons dorp verandert in sneltempo van zicht en daardoor ook van sfeer. Op welke 

(duurzame) visie baseert het gemeentebestuur zich? Staan er voorschriften op papier? 

Welke elementen haalt het bestuur aan bij voorgesprekken met aanvragers? Wie is 

aanwezig bij deze voorgesprekken? Is die visie niet aan een update toe gelet op het 

ongemakkelijk gevoel dat heel wat Spetsers hebben bij de snelle transformatie van onze 

dorpskern?' 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat renoveren moeilijker is dan 

nieuwbouw. Het is ook een meerwaarde dat meerdere panden tegelijk worden afgebroken om 

een groter project te realiseren, waar bijvoorbeeld ook de ondergrondse parking gedeeld kan 

worden. De vraag naar wooneenheden in het dorp blijft zeer groot. In samenspraak met 

omgevingsvergunningen en de Provincie ijvert het gemeentebestuur voor de Leopoldstraat en 

Kerkstraat voor een extra verdieping, winkelruimten op het gelijkvloers en twee meter 

achteruit bouwen; 

  

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

'De volgende grote werf komt er aan in de dorpskern met de werf aan de VBS, vroegere 

frituur en Chinees restaurant. Welke afspraken zijn er gemaakt met de aannemer om 

ervoor te zorgen dat fietsers en voetgangers veilig kunnen blijven passeren. Welk 

communicatieplan is daar rond voorbereid? Uit welke knelpunten van vorige werven heeft 

het gemeentebestuur geleerd en in welke verbeterpunten uit zich dat?' 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) antwoordt dat deze afbraak minder hinder met zich mee zal 

brengen. De aannemer voorziet een tunnel van één meter voor fietsers en voetgangers. De 

opbouw zou slechts na Merksplas kermis aanvatten; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt aandacht voor de positie van de 

gemachtigd oversteker aan de vrije basisschool om het juiste zebrapad te kiezen. Ook in 

de Leest vanuit de Bevrijdingsstraat kan de oversteek een betere positie innemen; 

  

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt:  

'Bewonersvergadering Bevrijdingsstraat: kort voor de werken krijgen de bewoners hun 

definitieve plannen te zien. Waarom deelde men de plannen niet vooraf? Welke 

aanpassingen gebeurden nog n.a.v. schoolvervoersplan?' 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de opmerkingen van de 

bewoners die de voorgaande bewonersvergadering werden geuit zijn meegenomen in het 

aangepast ontwerp. Deze bewonersvergadering gaat over praktische afspraken en timing ivm 

overlast aannemer; 

  

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

'Nu de horeca ook terug is opgestart konden we lezen in de krant dat er enkele 

horecazaken hun terras konden uitbreiden hier in Merksplas . Is er een globaal terrasplan 

voor gans de horeca in Merksplas? Is dit tot stand gekomen in gesprek met heel de horeca 

van Merksplas?' 
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burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er geen globaal terrasplan is 

omdat er rekening moet worden gehouden met verschillende situaties: sommige zaken liggen 

aan een gewestweg, sommige zaken kunnen uitwijken naar de tuin, ... Het gemeentebestuur 

is maximaal ingegaan op de verschillende voorstellen; 

  

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

'Wat is tot nu toe de financiële impact van de hele corona-crisis voor onze gemeente? 

Kunnen we hier een duidelijk overzicht van krijgen?' 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat we nog geen zicht hebben op 

het financiële plaatje van corona. Er zijn wel wat kosten gemaakt voor aankoop persoonlijke 

beschermingsmateriaal, extra sanitaire voorzieningen, extra mensen in poetsdienst, ... De 

gemeente zal ook inkomsten derven: minder inkomsten uit verhuur of concessie; minder 

inkomsten uit aanvullende personenbelasting, ...; 

  

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

'Er is een aanbeveling vanuit Vlaanderen om de wegen waar men nu 70 km per uur mag 

rijden en waar er geen vrij liggend fietspad is om daar de snelheid te verlagen naar 50 km 

per uur.  Wij zouden willen vragen aan het gemeentebestuur wat hun visie hier over is en 

of men dit kan bespreken met de Gemeentelijke Adviesraad Verkeer zodat er een 

oplijsting kan komen over welke straten het gaat in Merksplas . Zo kan met ook hier in 

onze gemeente de overweging maken om voor deze straten over te gaan van 70 km per 

uur naar 50 km per uur.' 

schepen Karel Lenaerts  (Leefbaar) antwoordt dat de Gemeentelijke Adviesraad Verkeer bezig 

is met een inventarisatie van deze wegen en een voorstel zal formuleren; 

  

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

'Werken Werfstraat 

Er zijn 2 verkeersdrempels voorzien. Blijkbaar was er initieel sprake van 3. Klopt dit en 

waarom is dan van dit plan afgeweken? 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) stelt dat zowel de Werfstraat als de Wolfstraat 

twee verkeersdrempels zullen krijgen. In de Wolfstraat waren er voordien al twee en 

dat blijven er dus twee. Voor de Werfstraat wordt nu ook geopteerd voor twee 

verkeersdrempels en een fietssuggestiestrook om het vrije rustige karakter met 

weinig vrachtverkeer van die straat te blijven garanderen. Er was even sprake van 

een ander aantal verkeersdrempels in de Werfstraat, maar gezien de afstand van de 

straat en de bocht aanwezig in de straat is twee voldoende; 

Ter hoogte van nummer 8 zit er een pompsysteem in de grond met daarnaast een voor de 

bewoners zichtbare sturingskast. Waarom staat deze installatie op die plaats en niet elders 

met minder hinder voor de bewoners. 

schepen Kris Govers (Leefbaar) verwijst naar de hydronautenstudie en stelt dat 

pompputten worden verdeeld naargelang het debiet en zijn gekoppeld aan  een 

cabine die slechts 5 meter van de pompput mag staan. De locaties van de 

pompputten werden ingepland door het studiebureau en Aquafin; 

De aannemer is bezig met het afboorden van de rooilijn. Wat is het beleid omtrent de 

verhardingen en kan dit duidelijk schriftelijk gecommuniceerd worden aan alle bewoners. 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de gemeente 

standaard grijze klinkers gebruikt. Indien de aangelanden andere materialen wensen 

dienen ze zelf voor de aanleg in te staan; 

Voor het exact plaatsen van de bruggen zijn geen duidelijke afspraken. De werkmannen 

bepalen dat zelf. Waarom is hier geen voorafgaandelijk en gestructureerd overleg over 

opgezet met alle bewoners? De gemeente moet meer inzetten op communicatie. 

schepen Kris Govers (Leefbaar) geeft aan dat hij elke week met de werfleider de 

huizen afgaat om vragen te beantwoorden en men ook altijd telefonisch contact kan 

nemen; 

Het laatste weekend van mei heeft er zich om 5 uur ’s morgens een ongeval met totaal 

verlies voorgedaan in de Werfstraat ter hoogte van nummer 3. Wat kan de gemeente 

doen om de inrichting van de publieke ruimte nog veiliger te maken?' 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat het hier gaat om een 

werfzone, waar enkel plaatselijk verkeer is toegestaan; 
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gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

'Wat is de stand van zaken van het proefproject van de processierups?' 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) haalt de verschillende elementen van de strategie voor 

rupsenbestrijding aan:  een 100-tal nestkastjes werden geplaatst voor de pimpelmees en de 

koolmees, op de dreven van de kolonie worden allerlei testen uitgevoerd om te kijken naar de 

meest effectieve bestrijdingsstrategie. Rupsenvallen blijken soms wel en soms niet te werken, 

zodat we daar niet verder op in gaan zetten. Wat wel blijkt te werken is het inzaaien van 

bermbekken met kruiden en bloemen zodat dit sluipwespen aantrekt die de populatie 

processierupsen terug in evenwicht kan brengen. Soms is wegbranden ook een oplossing, wel 

oppassen met de droogte nu. Met een hoogtewerker industrieel stofzuigen of fixeermiddelen 

aanbrengen zijn andere opties die effectief werken. Deze worden veelal uitgevoerd in 

samenwerking met de brandweer;  

Raadslid Luc Holthof (N-VA) dringt er op aan om een diverser boombeleid te voeren; 

  

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

'Waar bestaat het proefproject bestrijding Japanse duizendknoop ( o.a. op het Hoekeinde) 

precies uit?' 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) antwoordt dat deze Japanse duizendknoop beschikt over 

een diep wortelstelsel. De meest effectieve manier om deze plant te bestrijden is inenting van 

glyfosaat in de stengel als zij voor de winter haar sappen terugtrekt; 

  

 gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

'We lazen in de krant dat er wordt gewerkt aan het kruispunt Veldenbergstraat- Steenweg 

op Hoogstraten. Wat gaat men daar precies doen? Komt hier meer aandacht voor de vele 

fietsende schoolkinderen die hier oversteken?' 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de Administratie Wegen en 

Verkeer de middengeleider laat heraanleggen; 

  

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

'Er komen al op 66 locaties in onze provincie een zomerschool. Ook in Merksplas komt er 

één. Kan u dat wat meer toelichten hoe dat hier in zijn werk gaat?' 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) wijst er op dat zoals bij alle projecten aangaande corona 

de gemeente ook voor de inrichting van de zomerschool snel een dossier moest klaar hebben 

om recht te hebben op de bijhorende subsidies. Onze gemeente zal de laatste twee weken van 

augustus een zomerschool organiseren in het oude schoolgebouw van de kolonie. We streven 

er naar om gedurende 10 volle dagen deze zomerschool in te richten met een 50% 

tijdsbesteding aan onderwijstaken en een 50% aan sport en spel. Gelukkig zijn leerkrachten 

positief over dit idee en zullen enkele van hen hier zich ook voor inzetten. Kinderen die mogen 

deelnemen zijn diegenen die door corona een leerachterstand hebben opgelopen. Er worden 

vier zomerklassen ingericht van maximaal 14 leerlingen. Leerkrachten en zorgleerkrachten 

hebben nu dus een belangrijke taak om de geschikte kinderen te selecteren. Van de 

geselecteerde kinderen die meedoen aan de zomerschool wordt verwacht dat zijn minstens 

75% van de tijd aanwezig zijn; 

  

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt of de rekening 2019 normaal niet zou 

moeten geagendeerd zijn op de raad; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) bevestigt dit maar werpt op dat corona ook 

hier roet in het eten heeft gegooid; 

 

Aldus gedaan en beslist in zitting datum als ten hoofde. 

   

De Algemeen directeur,  De Burgemeester-Voorzitter, 

   

Dries Couckhuyt  Frank Wilrycx 

 


